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REVISTA PRESEI 

 

 

 CNSLR - Frăţia se solidarizează cu Federaţia Cultură şi Mass-Media FAIR-MediaSind 

CNSLR - Frăţia susţine şi se solidarizează cu Federaţia Cultură şi Mass-Media FAIR-MediaSind 

precum şi cu Sindicatul Român al Jurnaliştilor MediaSind - Filiala TVR, în acţiunile demarate în 

vederea soluţionării conflictului existent în cea mai mare instituţie de media din ţară, Societatea 

Română de Televiziune (SRTv), se arată într-un comunicat al CNSLR, potrivit Agerpres. 

CNSLR - Frăţia solicită intervenţia premierului şi a preşedinţilor comisiilor de specialitate din 

Parlamentul României, pentru un dialog constructiv în vederea soluţionării conflictului din 

Societatea Română de Televiziune, având în vedere "deprecierea dialogului social, 

desconsiderarea şi discriminarea organizaţiei sindicale reprezentative din SRT şi atitudinea 

abuzivă a actualului preşedinte-director general, doamna Doina Gradea". 

Sindicaliştii mai susţin că preşedintele-director general SRTv şi coordonatorii Departamentelor 

Resurse Umane şi Juridic au încălcat directivele UE privind relaţiile de muncă, legislaţia internă 

privind dialogul social, dar şi Hotărârea Consiliului de Administraţie nr. 69/ 24.06.2019 prin 

împiedicarea în data de 12 iulie 2019, cu ajutorul jandarmilor, a accesului reprezentanţilor FAIR 

- MediaSind abilitaţi de lege să participe la şedinţa Consiliului de Administraţie în care se 

discutau probleme de interes profesional, social şi economic pentru angajaţii instituţiei publice. 

Nu în ultimul rând, reprezentanţii CNSLR - Frăţia acuză conducerea SRTV de lipsă de 

transparenţă în cheltuirea fondurilor publice, dar şi de faptul că au fost organizate concursuri de 

angajare, cu vicii procedurale şi de legalitate, în lipsa reprezentanţilor organizaţiei reprezentative. 

"Facem apel la toţi reprezentanţii instituţiilor statului de a nu ignora nemulţumirile membrilor de 

sindicat, care au atins cote îngrijorătoare. Lipsa de măsuri concrete pentru a depăşi această 

situaţie alarmantă cu care se confruntă Sindicatul Român al Jurnaliştilor MediaSind - Filiala 

TVR, ne vor determina să organizăm acţiuni de protest, făcând apel de susţinere către 

Confederaţia Europeană a Sindicatelor, precum şi Confederaţia Internaţională a Sindicatelor la 

care suntem afiliaţi, dar şi la Federaţia Internaţională a Jurnaliştilor, Federaţia Europeană a 

Jurnaliştilor, Federaţia Internaţională a Muzicienilor, Federaţia Internaţională a Actorilor şi UNI 

Global Union, la care Federaţia Media Sind este membră", se mai arată în comunicatul CNSLR - 

Frăţia. 

(Sursa: Agerpres) 

https://www.stiripesurse.ro/https/:agerpres.ro
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 Ministrul de Finanţe: Rectificarea bugetară va include măsuri de restructurare, la nivel 

de secretari de stat 

Rectificarea bugetară va include o serie de măsuri de restructuare a aparatului de stat, la nivel de 

secretari de stat şi cabinetele acestora, dar procesul de analiză a funcţionarilor se va prelungi şi în 

august, a anunţat marţi ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici. 

La rectificare miniştrii vor prezenta execuţia bugetară şi motivele pentru care sunt într-o situaţie 

sau alta, a adăugat ministrul, care spune că Finanţele vor prezenta doar principiile de bază ale 

rectificării. 

Pentru administraţiile locale rămâne valabilă suma suplimentară de 1,5 miliarde de lei, a adăufat 

ministrul, înaintea unei întâlniri cu primarii pe tema bugetelor locale. 

Conform calendarului anunţat anterior de ministrul Finanţelor prima rectificare bugetară ar trebui 

efectuată până pe 31 iulie. Teodorovici a anunţat un pachet de măsuri menite să eficientizeze 

cheltuirea banului public, car ear urma să includă şi măsuri privind pensiile speciale, dar şi 

limitarea unor cheltuieli cum ar fi călătoriile gratuite cu trenul acordate studenţilor. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Guvernul modifică OUG privind organizarea şi funcţionarea Poliţiei de Frontieră/ 

Declanşarea procedurii de expropriere a unor imobile, pe ordinea de zi 

Guvernul va adopta, în şedinţa de miercuri, un act de modificare a ordonanţei de urgenţă privind 

organizarea şi funcţionarea Poliţiei de Frontieră Române. Instituţia va putea coordona, prin 

Punctul Naţional de Contact Frontex, activităţi sub egida Agenţiei Europene pentru Poliţia de 

Frontieră. 

Proiectul de lege pentru modificarea OUG privind organizarea şi funcţionarea Poliţiei de 

Frontieră Române introduce în zona de competenţă a instituţiei următoarele: „organizează şi 

coordonează, prin Punctul Naţional de Contact Frontex din cadrul Inspectoratului General al 

Poliţiei de Frontieră, activităţi sub egida Agenţiei Europene pentru Poliţia de Frontieră şi Garda 

de Coastă, denumită în continuare Agenţia, pe teritoriul României şi participă cu poliţişti de 

frontieră şi cu echipamente tehnice puse la dispoziţia Agenţiei în operaţiunile/activităţile comune 

organizate de către Agenţie, pentru securizarea frontierelor externe ale Uniunii Europene”. 

Potrivit actului normativ, Poliţia de Frontieră va participa cu personal la orice alte activităţi 

organizate de către Agenţia Europeană pentru Poliţia de Frontieră, potrivit competenţelor. 
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De asemenea, iniţiativa prevede că „personalul Ministerului Afacerilor Interne care participă la 

operaţiuni/activităţi comune organizate de către Agenţie beneficiază de diurnă, cazare şi alte 

drepturi aferente deplasării către/dinspre statul membru al Uniunii Europene/statul din afara 

Uniunii Europene conform regulilor stabilite de Agenţie aplicabile pentru fiecare misiune 

organizată de către aceasta”. 

Guvernul are pe ordinea de zi a şedinţei de miercuri mai multe proiecte de hotărâre privind 

declanşarea procedurii de expropiere a unor imobile. 

Astfel, Cabinetul Dăncilă va adopta un proiect care prevede aprobarea amplasamentului şi a 

declanşării procedurii de expropriere a imobilelor proprietate privată care constituie coridorul de 

expropriere aflat pe amplasamentul lucrării de utilitate publică de interes naţional "Reabilitarea 

liniei de cale ferată Braşov - Simeria, componentă a Coridorului Rin - Dunăre, pentru circulaţia 

trenurilor cu viteză maximă de 160 km/h, tronsonul Braşov- Sighişoara, subsecţiunile: 1. Braşov-

Apaţa şi 3. Caţa-Sighişoara", de pe raza unităţilor administrativ-teritoriale: Braşov, Bod, 

Feldioara, Măieruş, Apaţa şi Caţa – Judeţul Braşov, de pe raza unităţilor administrativ-teritoriale 

Saschiz, Vânători, Albeşti şi Sighişoara - judeţul Mureş şi de pe raza unităţii administrativ - 

teritorială Belin – judeţul Covasna. 

Un alt proiect aflat pe ordinea de zi prevede modificarea şi completarea Hotărârii Guvernului 

nr.217/2019 privind declanşarea procedurilor de expropriere a imobilelor proprietate privată care 

constituie coridorul de expropriere al lucrării de utilitate publică de interes naţional "Drum 

expres Craiova-Piteşti şi legăturile la drumurile existente", tronsonul 2, aflate pe raza localităţilor 

Bârza, Piatra-Olt, Slătioara şi Valea Mare din judeţul Olt. 

Miniştrii vor lua în discuţie şi aprobarea înscrierii coridorului de expropiere al lucrării de utilitate 

publică de interes naţional ''Deschiderea şi punerea în exploatare a Carierei Roşia de Jiu, judeţul 

Gorj, la o capacitate de 8,0 milioane tone/an'' aflat în administrarea Ministerului Energiei, în 

inventarul centralizat al bunurilor din domeniul public al statului. 

Guvernul va adopta, de asemenea, două proiecte privind reaprobare a indicatorilor tehnico-

economici pentru două obiective de investiţii: 

„-Proiect de hotărâre privind reaprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de 

investiţii "Autostrada Sebeş-Turda" 

-Proiect de hotărârepentru reaprobarea indicatorilor tehnico-economici ai obiectivului de 

investiţii ''Centru regional de cercetări avansate pentru boli emergente, zoonoze şi siguranţă 

alimentară-ROVETEMERG'' la Universitatea de Ştiinţe Agricole şi Medicină Veterinară'' Ion 

Ionescu de la Brad'' din Iaşi”. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Iohannis atacă PSD-ALDE pentru că nu semnează ACORDUL politic post-referendum: 

În 26 mai eu nu am întrebat cetăţenii dacă e nevoie de modificarea Constituţiei 

Klaus Iohannis a declarat că PSD-ALDE continuă să se poziţioneze împotriva voinţei cetăţenilor, 

prin faptul că nu au semnat acordul politic pentru parcursul european al României. El a precizat 

că nu a cerut, prin întrebările puse la referendum modificarea Constituţiei. 

„După consultările din luna iunie, am lansat tuturor partidelor politice invitaţia de a fi parte a 

acestui proiect pentru români. Singurele partide care au decis să nu semneze acest acord sunt 

PSD şi ALDE, care continuă să se îndepărteze de interesele cetăţenilor.Prin pasivitatea ei, 

majoritatea PSD-ALDE se poziţionează împotriva voinţei românilor. Când cetăţenii şi-au 

exprimat voinţa suverană într-un anumit sens, consecinţa imediată pentru politicianul care 

trebuie să ia decizii este că trebuie să acţioneze în acord cu această voinţă. Românii aşteaptă cât 

mai repede ca voinţa pe care au exprimat-o la referendumul din 26 mai să fie transpusă în 

măsuri concrete. E nevoie ca răul produs în ultimii doi ani să fie reparat. În urmă cu câteva zile, 

Curtea Constituţională a stabilit că nu este nevoie de modificarea Constituţiei pentru a interzice 

amnistia şi graţierea corupţilor. În referendumul convocat în 26 mai, eu nu am întrebat cetăţenii 

dacă această interdicţie trebuie instituită în Legea fundamentală. Pentru implementarea 

rezultatelor referendumului este nevoie în primul rând de voinţă politică pentru ca acest lucru să 

se întâmple. Acordul politic pe care l-am iniţiat devine cu atât mai important şi necesar, tocmai 

pentru că reprezintă acea garanţie bazată pe angajamentul şi responsabilitatea că oamenii 

politici înţeleg că trebuie să respecte vocea poporului”, a afirmat Klaus Iohannis, marţi, la 

Cotroceni. 

Şeful statului a adăugat că voinţa politică a PSD a fost şi este aceea de a îi proteja pe corupţi, 

însă voinţa cetăţenilor din 26 mai trebuie să fie obligatoriu respectată. 

„Voinţa politică a PSD de a-i proteja exclusiv pe corupţi, invalidată la referendum, este cea 

care a generat amputarea legislaţiei penale şi a legilor justiţiei şi de aceea o voinţă politică pusă 

în slujba intereselor cetăţenilor este cea care poate să transpună în legislaţie acest referendum. 

Voinţa cetăţenilor, exprimată în mod categoric şi fără echivoc de 6,4 milioane de români prin 

votul „DA” dat pe 26 mai, trebuie respectată în mod obligatoriu. Acest lucru este incontestabil. 

Curtea Constituţională a validat încă de luna trecută rezultatele referendumului, fapt care face 

ca acest demers, insistent cerut de către societate, să fie unul corect şi pe deplin constituţional. 

Repet, Curtea Constituţională a validat referendumul! Este datoria partidelor parlamentare de a 

găsi forma cea mai potrivită prin care să transpună în legislaţie opţiunea cetăţenilor”, a 

completat Iohannis.  
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Klaus Iohannis: Susţinătorii amnistiei pentru corupţi au găsit prilejul să deturneze decizia 

CCR 

Preşedintele Klaus Iohannis a declarat, marţi, că „opozanţii statului de drept şi susţinătorii 

aministiei şi graţierii pentru corupţi” au găsit imediat prilejul să deturneze sensul deciziei CCR 

prin care au respins proiectele de lege pentru revizuirea Legii fundamentale. 

 

„Partidele politice au venit cu anumite variante de modificare a Constituţiei, iar unele soluţii au 

fost declarate neconstituţionale. Opozanţii statului de drept şi ai justiţiei independente, care 

deloc întâmplător sunt şi aprigi susţinători ai amnistiei şi graţierii pentru corupţi, au găsit 

imediat prilejul de a încerca să deturneze sensul deciziei Curţii Constituţionale. Cele mai multe 

dintre soluţiile cuprinse în proiectele înaintate către Curte au trecut testul constituţional, aşa că 

îşi vor urma mai departe cursul firesc. Nu este nicio tragedie că anumite propuneri din 

proiectele de modificare a Constituţiei au fost invalidate, aşa cum au clamat unele voci în spaţiul 

public. Pur şi simplu, partidele vor trebui să vină acum cu alte variante de schimbare a 

legislaţiei, care să conducă la acelaşi rezultat: transpunerea cât mai urgentă în lege a voinţei 

populare”, a afirmat Klaus Iohannis, marţi, la Parlament. 

Şeful statului a adăugat că hotărârea Curţii Constituţionale nu schimbă cu nimic faptul că a 

existat un vot al cetăţenilor în 26 mai. 

„Decizia CCR nu schimbă cu nimic realitatea: după votul din 26 mai, Parlamentul nu va mai 

putea niciodată să legifereze amnistia şi graţierea corupţilor, pentru că ar încălca flagrant 

voinţa poporului, exprimată categoric şi în mod democratic la referendum. Este un principiu 

stabilit tot de Curtea Constituţională. Nu trebuie să uităm niciun moment că toate problemele cu 

care societatea noastră s-a confruntat în ultimii ani izvorăsc din proasta legiferare sau, mai 

grav, din intenţia de a legifera nu pentru a servi interesul public, ci interese de grup, aşa cum a 

procedat actuala majoritate parlamentară”, a completat preşedintele Iohannis. 

CCR a respins iniţiativele legislative ale PNL-USR şi PSD-ALDE de revizuire a Constituţiei. 

Magistraţii au decis acest lucru deoarece interzicerea amnistiei şi graţierii faptelor de corupţie, 

prevederi în iniţiativele legislative depuse, depăşeşte limitele de revizuire a Constituţiei. 

Instituţia a aratat în comunicarea oficială de respingere a iniţiativelor legislative de revizuire a 

Constituţiei prin interzicerea amnistiei şi graţierii faptelor de corupţie, că prevederile încalcă 

principiul egalităţii, garanţie a drepturilor şi libertăţilor fundamentale, precum şi demnitatea 

umană. 

Curtea a mai transmis că doar Preşedintele României şi Parlamentul sunt instituţiile care pot 

aprecia oportunitatea măsurilor de amnistie şi graţiere colectivă ori graţiere individuală şi „nu 

poate fi impusă o interdicţie generală şi valabilă ad aethernam de acordare a acestora în privinţa 

anumitor infracţiuni”. 
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La referendumul de pe 26 mai, cetăţenii au fost chemaţi de preşedintele României, Klaus 

Iohannis, să se pronunţe prin „Da” sau „Nu” cu privire la întrebările: 1. „Sunteţi de acord cu 

interzicerea amnistiei şi graţierii pentru infracţiuni de corupţie?” 2. „Sunteţi de acord cu 

interzicerea adoptării de către Guvern a ordonanţelor de urgenţă în domeniul infracţiunilor, 

pedepselor şi al organizării judiciare şi cu extinderea dreptului de a ataca ordonanţele direct la 

Curtea Constituţională?”. 

UDMR şi grupul parlamentar al minorităţilor naţionale au semnat, marţi, la Cotroceni, cu 

preşedintele Klaus Iohannis Acordul Politic Naţional pentru consolidarea parcursului european al 

României. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Iohannis a semnat decretele de numire a noilor miniştri; Moga - MAI, Mănescu - MAE, 

Fifor – vicepremier 

 

Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, miercuri, numirea lui Nicolae Moga în funcţia de ministru 

al Afacerilor Interne şi a Ramonei Mănescu - ministru al Afacerilor Externe, conform unui anunţ 

al Administraţiei Prezidenţiale. 

 

Totodată, Iohannis a luat act de demisia lui Carmen Dan de la MAI şi a semnat decretul de 

revocare de la MAE a lui Teodor Meleşcanu. 

 

Printr-un alt decret, Mihai Fifor a fost numit viceprim-ministru pentru implementarea 

parteneriatelor strategice ale României. 

 

Ceremonia de depunere a jurământului de învestitură va avea loc miercuri, la ora 11,00, la 

Palatul Cotroceni. 

(Sursa: Agerpresx) 

 

 Trei zile pentru vot în Diaspora. Iohannis a promulgat legea care extinde perioada 

electorală 

Preşedintele Klaus Iohannis a promulgat, marţi, legea în materie electorală, prin care votul în 

Diaspora pentru alegerile prezidenţiale este extins la trei zile, a anunţat şeful statului. Legea 

introduce, de asemenea, votul prin corespondenţă şi votul electronic. 
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„Promulg astăzi, acum şi aici Legea care ar trebui să le asigure românilor din străinătate 

posibilitatea de aşi exercită dreptul de vot fără a mai fi nevoiţi să aştepte ore în şir la coadă şi 

fără să se teamă că nu vor putea să voteze pană la închiderea urnelor. Aşadat legea este 

promulgată. Nouă lege introduce vootul anticipat, permite votul prin corespondentă şi 

reprezintă un prim pas menit să creeze condiţii pentru exercitarea dreptului de vot pentru toţi 

cetăţenii. Solicit Guvernului, MAI, MAE şi AEP să dea dovadă de maximă responsabilitate 

pentru punerea în aplicare a legii şi pentru organizarea în bune condiţii a votului. De asemenea, 

fac apel la parlamentarii români de diasporă, la membri ai corpului diplomatic, la partidele 

politice, la societatea civilă, dar şi la mass-media să informeze populaţia cu privire la noile 

prevederi ale legii”, a declarat Klaus Iohannis, la Cotroceni. 

Iniţiativa legislativă modifică următoarele legi: Legea nr. 370/2004 pentru alegerea Preşedintelui 

României; Legea nr. 208/2015 privind alegerea Senatului şi a Camerei Deputaţilor, precum şi 

pentru organizarea şi funcţionarea Autorităţii Electorale Permanente; Legea nr. 288/2015 privind 

votul prin corespondenţă; Legea nr. 334/2006 privind finanţarea activităţii partidelor politice şi a 

campaniilor electorale. 

Românii din afara ţării vor putea vota la alegerile prezidenţiale pe parcursul a trei zile, respectiv 

vineri, sâmbătă şi duminică. 

„Art. 44. - (1) În ziua de duminică, votarea începe la ora locală 7,00 şi se încheie la ora locală 

21,00. (2) Prin excepţie de la prevederile alin. (1), votarea în străinătate se desfăşoară şi pe 

parcursul zilelor de vineri şi sâmbătă imediat anterioare zilei votării. În ziua de vineri, votarea 

începe în ziua de vineri, ora locală 12.00 şi se încheie la ora locală 21.00, iar în ziua de sâmbătă, 

votarea se deschide la ora locală 07.00 şi se încheie la ora locală 21.00", arată documentul. 

Legislaţia a fost completată, astfel încât alegătorii, atât din România cât şi din afara ţării, care vor 

fi prezenţi la coadă la închiderea secţiei de vot, respectiv ora 21:00, să poată vota până la ora 

23.59. 

„La ora 21:00 preşedintele biroului electoral al secţiei de votare declară votarea încheiată şi 

dispune închiderea localului de vot. Alegătorii care la ora 21:00 se află la sediul secţiei de votare, 

precum şi cei care se află la rând în afara sediului secţiei de votare pentru a intra în localul de vot 

pot să îşi exercite dreptul de vot. Doi membri desemnaţi de biroul electoral al secţiei de votare, 

din cadrul acestuia, verifică la ora 21:00 dacă în afara sediului secţiei de votare se află alegători 

care aşteaptă să îşi exercite dreptul de vot şi constată şi monitorizează ordinea în care aceştia au 

acces în localul de vot. Alegătorii aflaţi în situaţiile prevăzute pot vota până cel mult la ora 

23:59”, potrivit modificării aduse articolului 46 din Legea 334/2006 . 

O altă modificare vizează introducerea votului prin corespondenţă şi pentru alegerile 

prezidenţiale. De asemenea, a fost simplificat procesul de vot prin automatizarea listelor 

suplimentare. 



8 
 

Conform propunerii legislative, "începând cu data de 1 aprilie a anului în care au loc alegeri 

pentru preşedintele României, la termen, şi până la data expirării a cel mult 15 zile de la data 

începerii perioadei electorale, alegătorul care doreşte să voteze în străinătate la alegerile pentru 

preşedintele României se poate înregistra în registrul electoral ca alegător în străinătate prin 

intermediul unui formular online aflat pe site-ul AEP, în care va înscrie numele, prenumele, 

codul numeric personal, localitatea şi statul unde optează să voteze, la care anexează copia 

scanată sau fotografia actului de identitate". 

(Sursa: Mediafax) 

 

 ALDE îşi desemnează astăzi candidatul la prezidenţiale 

ALDE îşi alege, miercuri, candidatul la alegerile prezidenţiale. Varujan Vosganian a anunţat că 

partidul îl va desemna pe Călin Popescu Tăriceanu candidat pentru un mandat la Cotroceni, după 

ce social-democraţii au ales-o pe Viorica Dăncilă prezidenţiabilul PSD. 

Partidul Alianţa Liberalilor şi Democraţilor se reuneşte, marţi, în şedinţele Biroului Politic 

Executiv (BPEx) şi Delegaţia Permanentă Naţională (DPN), pentru a-şi alege candidatul la 

prezidenţiale. Evenimentul are loc la Parlament. 

Varujan Vosganian a declarat că ALDE mai mult ca sigur îl va desemna pe Călin Popescu 

Tăriceanu candidat la prezidenţiale, după ce PSD a desemnat-o pe Viorica Dăncilă pentru un 

mandat la Cotroceni. El a precizat că este mirat de faptul că Dăncilă vorbeşte despre 

responsabilitate, în condiţiile în care PSD a încălcat procedura desemnării prezidenţiabilului. 

Vicepreşedintele ALDE a adăugat că guvernarea va merge mai departe, însă partidul şi-a pierdut 

încrederea în partenerul de coaliţie. 

În opinia deputatului ALDE, Viorica Dăncilă a intrat într-o competiţie pentru prezidenţiale fără a 

fi legitimită de vreun sondaj de opinie. 

Viorica Dăncilă a fost desemnată, marţi de către social-democraţi, să fie candidatul PSD la 

alegerile prezidenţiale. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Dăncilă, votată prezidenţiabilul PSD, anunţă sancţiuni pentru social-democraţii care 

critică partidul sau pe ea în public 

Viorica Dăncilă a anunţat, marţi, că social-democraţii care vor critica în spaţiul public partidul 

sau pe ea, în calitate de candidat PSD la prezidenţiale, vor fi sancţionaţi în cadrul Comitetului 

Executiv. Liderul PSD a afirmat că orice pas greşit va fi decontat de partid. 

„Cred că este pentru prima oară când în cadrul unui Comitet Executiv Naţional fiecare membru 

şi-a spus părerea, şi-a exprimat opinia în legătură cu viitoarea campanie electorală, cu politica de 

alianţa, dar ceea ce este mai important susţinerea pentru candidatura la alegerile prezidenţiale. 

Tot în CEx coelgii au propus adoptarea unei rezoluţii care să cuprindă un aspect important pentru 

partidul nostru, anume faptul că intrând în logica campaniei electroale este important ca opiniile 

noastre, fie că ne plac sau nu, în democraţie trebuie să îşi exprime fiecare opinia, dar să fie 

exprimate în acdrul forurilor statutare, iar cei care vor ieşi în spaţiul public cu diferite afirmaţii, 

opinii care să lezeze partidul sau candidatul la prezidenţiale, să fie sancţionaţi în CEx”, a anunşat 

Viorica Dăncilă, la finalul şedinţei Comitetului Executiv Naţional. 

Liderul PSD a afirmat că pentru câştigarea alegerilor prezidenţiale e nevoie de unitate. 

„Într-o echipă unită este important ca toţi să fie aliniaţi în spatele candidatului şi să mergem 

împrrună pentru câştigarea alegerilor. Orice pas greşit este un pas pe care îl va deconta partidului 

şi trebuie ca în această lută să dăm dovadă de determniare şi unitate”, a adăugat Dăncilă. 

Viorica Dăncilă a fost validată, marţi, de Comitetul Executiv al PSD, candidat al partidului la 

alegerile prezidenţiale din toamnă. 

Dăncilă: Cred că am şanse în faţa lui Iohannis. Ţara poate avea un preşedinte femeie 

Prima reacţie a Vioricăi Dăncilă după ce a fost aleasă prezidenţiabilul PSD: Cred că am şanse în 

faţa lui Iohannis. Ţara poate avea un preşedinte femeie 

Viorica Dăncilă a declarat, la finalul CEx al PSD de marţi, în care a fost desemnată 

prezidenţiabilul partidului, că are şanse în faţa lui Klaus Iohannis şi că românii pot vedea că ar 

putea avea primul preşedinte femeie. 

„Cred că am şanse şi în faţa lui Klaus Iohannis, pentru că am demonstrat că pot fi preşedintele 

tuturor românilor. Am demonstrat că eu caut consensul, echilibrul şi cred că de acest lucru au 

nevoie românii. Cred că perioada în care împărţim românii în partidul meu şi alte partide, în 

Guvernul meu şi alte guverne, trebuie să înceteze. Cred că pot să demonstrez că o campanie 

poate fi făcută pe proiecte, pe consens, pe lucruri bune pentru cetăţeni şi nu prin jigniri sau 

violenţă verbală. Cred că pot să demonstrez în perioada următoare că un preşedinte poate fi al 

tuturor românilor şi că ţara poate avea un preşedinte femeie. Dacă am demonstrat că pot face 

performanţă cred că românii pot vedea că pot avea primul preşedinte femeie”, a afirmat Viorica 
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Dăncilă, marţi, la Parlament, întrebată dacă are şanse mai mari ca Iohannis să câştige 

prezidenţialele. 

Preşedintele PSD a declarat că pentru Liviu Pleşoianu a fost un singur vot în BPN şi CEx al lui 

Dumitru Buzatu. 

„Am avut un vot în CEx pentru candidatul la preşedinţia României. Chiar dacă domnul Pleşoianu 

nu a fost prezent, pentru că nu e membru al BPN şi CEx, le-am propus colegilor să dăm un vot şi 

pentru Liviu Pleşoianu şi am considerat important ca fiecare dintre noi să aibă susţinere, să 

vedem ce susţinere are în foruri. În BPN a avut un vot. Tot în BPN Gabriela Firea s-a retras din 

această cursă şi a menţionat că pentru noi, pentru bucureşteni, pentru PSD e foarte important să 

mergem uniţi la alegeri. Acelaşi vot l-am cerut şi în CEx. Pleşoianu a avut tot un singur vot, al 

domnului Dumitru Buzatu. S-a votat pentru preşedintele partidului, respectiv pentru mine pentru 

a reprezentat PSD la prezidenţiale. E un vot care mă onorează, mă responsabilizează, pentru că 

ştiu că partidul pleacă dintr-o situaţie dificilă, dar am încredere în mine, în colegii mei, că ne 

vom putea mobiliza, că vom câştiga aprecierea colegilor, că vom crea un val de încredere la nivel 

naţional şi că putem câştiga aceste alegeri. Sunt convinsă că atunci când suntem uniţi paşii noştri 

vor fi temeinici”, a conchis Dăncilă. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Liviu Pleșoianu anunță că va candida ca independent la prezidențiale, după ce PSD a 

ales-o pe Viorica Dăncilă 

Deputatul PSD Liviu Pleșoianu anunță că va candida ca independent la alegerile prezidențiale 

din 10 noiembrie. Declarația vine după ce PSD a validat-o pe Viorica Dăncilă candidat al 

partidului pentru scrutinul din această toamnă. 

„Voi candida ca independent la alegerile prezidențiale din acest an, cu susținerea tuturor celor 

care cred în acest mesaj! La 30 de ani de la Revoluție, fie să triumfe curajul, nu frica, fie să 

triumfe dreptatea, nu injustiția, fie să triumfe vorba liberă a omului liber, nu tăcerea vinovată, fie 

să triumfe România, nu... "Românica"!”, a scris Liviu Pleșoianu pe Facebook. 

 

 

 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/psd-alege-astazi-candidatul-la-alegerile-prezidentiale-1163421
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/psd-alege-astazi-candidatul-la-alegerile-prezidentiale-1163421
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„Viorica Dăncilă va candida din partea partidului CEX. Eu voi candida din partea românilor, a 

oamenilor care au crezut și în 2012, și în 2016 în posibilitatea de a ne ridica din genunchi (nu de 

a lustrui fericiți pantofii altora); de a avea o justiție adevărată (nu una care distruge sufletul unui 

copil târându-l pe jos la propriu); de a reașeza România în destinul său de țară menită să creeze 

punți între țări (nu de stat vasal mulțumit să fie mereu mutat de alții pe o tablă de șah ce nu-i 

aparține); de a reașeza ființa omenească în centru și de a reumaniza profund societatea, politica, 

educația, relațiile de muncă (nu de a continua să construim castele de nisip care se vor răsturna la 

cea mai mică adiere de vânt); de a face politica OMULUI LIBER (nu de a fi marioneta unor 

grupări, interne sau externe, de interese economice sau politice, din zona ieșită din matcă a 

serviciilor sau a altor organizații metastatale); de a prețui rădăcinile spirituale și culturale ale 

acestui neam (nu de a deveni clone lipsite de identitate proprie încolonate spre prăpastia așa-

zisului "progresism"); de a aduce în prim-plan oameni curați și dornici să-și ajute semenii (nu 

politruci și ipocriți înregimentați care mimează prost grija față de ființa omenească)!”, a mai scris 

Liviu Pleșoianu. 

Deputatul a fost printre social-democrații care și-au anunțat intenția de a candida la alegerile 

prezidențiale din 10 noiembrie. 

La CEx-ul PSD de astăzi, liderii social-democrați au decis ca Viorica Dăncilă să fie candidatul 

partidului. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Gabriela Firea anunţă ca va candida pentru un nou mandat la Primăria Capitalei/ 

Motivul pentru care s-a retras din cursa pentru prezidenţiale 

Gabriela Firea a anunţat, marţi, la finalul CEx al PSD, că intenţionează să candideze pentru un 

nou mandat la Primăria Capitalei, precizând că nu s-a pus problema să îşi retragă candidatura la 

prezidenţiale pentru a avea susţinerea partidului la Primăria Muncipiului Bucureşti. 

„Noi ne dorim să câştigăm alegerile, nu doar să câştigăm turul doi. Doar românii pot să spună 

dacă avem şanse. Cu siguranţă voi candida la Primăria Generală a Capitalei. Nu, sunt nicio formă 

nu s-a pus problema în această manieră – îmi retrag candidatura şi te susţinem la Primăria 

Capitalei. Uite că m-a convins. Eu singură m-am convins că dacă aţi fi observat că după ce v-aţi 

anunţat intenţia de a candida şi dacă au o altă opinie colegii, eu nu cred că e în logica firească să 

faci altceva şi să mergi în contrasensul partidului”, a afirmat Gabriela Firea, la finalul CEx al 

PSD, unde a fost desemnată Viorica Dăncilă prezidenţiabilul PSD. 

Gabriela Firea şi-a retras la şedinţa BPN al PSD că şi-a retras candidatura pentru prezidenţiale. 



12 
 

Viorica Dăncilă a fost validată, marţi, de Comitetul Executiv al PSD, candidat al partidului la 

alegerile prezidenţiale din toamnă, au afirmat surse social-democrate, pentru MEDIAFAX. 

Sursele citate au precizat că au fost două voturi împotrivă, tot cel al liderului PSD Olt Paul 

Stănescu şi al preşedintelui PSD Vaslui Dumitru Buzatu. Şi în şedinţa Biroului Permanent 

Naţional al PSD cei doi social-democraţii au fost singurii care au votat contra Vioricăi Dăncilă 

ca prezidenţiabil al partidului. 

Firea anunţă că s-a retras din cursa pentru prezidenţiale: Nu s-a creat o masă critică de 

susţinere 

Gabriela Firea a anunţat, marţi, că s-a retras din cursa internă pentru alegerea candidatului PSD 

la prezidenţiale, neavând susţinere. Ea a adăugat că social-democraţii care nu vor face campanie 

pentru susţinerea Vioricăi Dăncilă la alegerile prezidenţiale se vor plasa în afara partidului. 

 

„Cred şi mi se pare normal făcând parte dintr-un partid democratic în care este liberă exprimarea, 

am participat la o competiţie preliminară pentru desemnarea candidatuşlui PSD la prezidenţiale, 

am fost mai mulţi în această cursă, printre care şi eu, am venit în faţa colegilor din Biroul 

Permanent şi le-am cerut opinia. Având în vedere că în ceea ce mă priveşte nu s-a creat acea 

masă critică de susţinere, pentru că majoritatea colegilor mei cponsideră că preşedintele 

partidului trebuie să fie cel care ne reprezintă în această competiţie mi s-a părut nomral ca în faţa 

colegilor să anunţ că este importantă opinia lor pentru mine şi că mă retrag din această cursă, 

care oricum avea final aşteptat. Începând de astăzi, la finalul acestei competiţii preliminare, mi se 

pare corect să punem punct acestei dezbateri şi fiecare coleg să facă campanie şi să susţină 

candidatul acestei formaţiuni politice. Dacă nu suntem de acord înseamnă că ne plasăm în afara 

partidului şi nu ne ţine nimeni cu forţa”, a declarat Gabriela Firea, după Comitetul Executiv. 

Vicepreşedintele PSD a adăugat că procentul care va fi stabilit pentru fiecare filială în parte va 

trebui să fie asumat de întreg partidul. 

„În primul rând acest procent care va fi anunţat pentru fiecare organizaţie va trebui să fie asumat 

de noi şi va trebui să discutăm. Plus atmosfera politică şi evoluţiile politice din această perioadă. 

În momentul în care asumăm un procent să facem un pas lateral, nu văd de ce nu. Dacă nu 

răspunde nimeni atunci înseamnă că toţi suntem foarte buni chiar şi atunci când pierdem 

alegerile. Tocmai din acest motiv am şi anunţat după ce i-am testat pe colegii mei dacă m-ar 

susţine, de aceea m-am şi retras, pentru că nu vreau să fiu acuzată că stânga românească a pierdut 

alegerile dintr-un orgoliu. Nu am vrut să fiu acuzată. Nu. Eu ţin la această echipă. Sunt un om 

solidar, când nu am fost de acord cu ceva am spus. În continuare voi spune ce mă nemulţumesc”, 

a subliniat Firea. 
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Viorica Dăncilă a fost desemnată, marţi, în Comitetul Executiv al partidului, candidatul PSD 

pentru alegerile prezidenţiale. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Primarii din Moldova s-au unit pentru realizarea Autostrăzii şi a Spitalului Regional de 

Urgenţă  

Şapte oraşe din Moldova s-au unit, marţi, în Asociaţia „Moldova se Dezvoltă”, care are, între 

proiecte, realizarea Spitalului Regional de Urgenţă şi Autostrada Ungheni - Iaşi – Târgu Mureş. 

Preşedintele Asociaţiei este primarul Iaşului, Mihai Chirica. 

Asociaţia „Moldova se dezvoltă” a fost constituită oficial, marţi, când primarii din Suceava, 

Botoşani, Piatra Neamţ, Roman, Câmpulung Moldovenesc, Vatra Dornei şi Iaşi au semnat actele 

şi au ales echipa de conducere. Preşedinte este primarul Iaşului, Mihai Chirica, iar vicepreşedinte 

este primarul municipiului Suceava, Ioan Lungu. 

Urmează să dăm drumul la o strategie de dezvoltare intercomunitară între oraşele semnatare, prin 

care să propunem proiecte de interes regional şi proiecte de interes local. Cu aceste proiecte o să 

încercăm să accesăm finanţări pe etapa de finanţare 2021-2027”, a declarat Mihai Chirica, 

preşedintele Asociaţiei „Moldova se Dezvoltă”. 

Potrivit acestuia, asociaţia constituită marţi este a doua entitate la nivel naţional după Asociaţia 

Municipiilor din România şi adună peste un million de locuitori. 

Întrebat de ce nu au preferat să demareze proiectele prin Asociaţia Municipiilor din România, 

Mihai Chirica a explicat că problemele din zona Moldovei sunt diferite de cele din alte regiuni 

ale ţării. 

„Noi slujim în primul rând interesele acestei regiuni, suntem cea mai săracă regiune de pe partea 

de est a continentului european, avem probleme de altă natură decât în alte regiuni ale României, 

noi avem o problematică aparte, suntem la limita dintre Orient şi Occident. Cele mai multe 

probleme ale regiunii noastre nu sunt similare cu cele din alte regiuni”, a explicat Chirica. 

În perioada următoare, cei şapte primari vor scrie o strategie pe care urmează să o negocieze la 

Comisia Europeană. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Dăncilă, despre numirea lui Vasile Ciurchea la şefia CNAS: Dacă va fi trimis în judecată 

de DNA, facem o schimbare 

Premierul Viorica Dăncilă a declarat, referitor la faptul că Vasile Ciurchea este cercetat de DNA 

într-un dosar de corupţie, că în cazul în care va fi trimis în judecată atunci îl va schimba pe acesta 

din funcţia de şef al Casei Naţionale de Asigurări de Sănătate (CNAS). 

„Am văzut aceste lucruri în spaţiul public. Eu am considerat, când a venit propunerea de la 

doamna ministru Sorina Pintea, că avem nevoie de un specialist, un om care cunoaşte sistemul şi 

care a mai lucrat acolo. Am cerut demisia. A venit azi dl Vulcănescu. E prea târziu. Deja l-am 

demis. Într-adevăr în 2012 a existat la DNA un dosar legat de domnul Ciurchea, dar am văzut că 

nu e nicio acuzaţie la adresa domniei sale. Dacă vor exista acuzaţii, atunci vom lua măsuri. 

Acum trebuie să vedem dacă aceste acuzaţii sunt întemeiate. Cu siguranţă vom schimba la 

CNAS, dacă se dovedeşte că domul Ciurchea are aceste acuzaţii. Cred în prezumţia de 

nevinovăţie. Va fi trimis în judecată, facem o schimbare”, a afirmat Viorica Dăncilă, marţi, la 

finalul CEx al PSD. 

Întrebată dacă este adevărat că Vasile Ciurchea ar fi un apropiat al liderului ALDE Călin 

Popescu Tăriceanu, premierul a răspuns: „Nu îl cunosc pe domnul Ciurchea. Nu ştiu de cine a 

fost apropiat sau nu a fost apropiat. Am cerut să vină un om care să rezolve problemele de la 

acest moment din sistem. Nu am discutat cu domnia sa. Am văzut că acest om a lucrat în sistem 

şi că este un profesionist”. 

Decizia şefului Executivului de numirea a lui Vasile Ciurchea vine după ce Viorica Dăncilă a 

anunţat că marţi îl demite pe preşedintele CNAS, Răzvan Vulcănescu, dacă acesta nu îşi va da 

demisia. 

Totodaăti, purtătorul de cuvânt al CNAS, Daniel Osmanovici, a demisionat din funcţie la câteva 

zile după ce premierul Viorica Dăncilă a cerut demiterea lui în urma declaraţiilor potrivit cărora 

„oamenii mor şi cu un sistem, şi fără un sistem”. 

Declaraţiile au fost lansate în contextul blocajului de peste două săptămâni al sistemului 

informatic al cardurilor de sănătate. CNAS a anunţat, pe 10 iulie, că platforma informatică a 

asigurărilor de sănătate este indisponibilă, astfel că toate serviciile medicale, medicamentele şi 

dispozitivele medicale se acordă în regim off-line. 

Vasile Ciurchea este cercetat, alături de alţi şefi din cadrul CNAS, de DNA într-un dosar de 

corupţie în care prejudiciul este estimat la peste 16 milioane de euro. Faptele cercetate de 

procurori vizează contractele încheiate privind sistemul informatic. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Ministrul Transporturilor NU demisionează în cazul în care Km de autostradă promişi 

nu vor fi gata. Întrebările lui Răzvan Cuc 

Ministrul Transporturilor, Răzvan Cuc, a anunţat că nu îşi va prezenta demisia în cazul în care 

cei 100 de kilometri de autostradă promişi nu vor fi gata, însa a asigurat că va lua măsurile 

necesare în privinţa constructorilor. 

Răzvan Cuc a declarat la Ministerul Transporturilor că nu există niciu fel de motive de ordin 

administrativ care ar genera amânarea termenului de construncţie a celor 100 de kilometri de 

autostradă pe care şi i-a asumat. Însă în cazul în care acest lucru se va întâmpla, ministrul asigură 

că va lua măsuri împotriva constructorilor, în niciun caz nu va demisiona. 

„Este doar o problemă de mobilizare. Iar dacă lucrurile nu vor evolua aşa cum trebuie, cu 

siguranţă, nu aştept să îmi menţin promisiuni deşarte şi voi lua măsuri aşa cum trebuie cu 

constructorii. În momentul de faţă aceşti 100 de kilometri sunt tangibili ca şi target pentru a fi 

daţi în trafic, nu recepţia finală în acest an”, a afirmat Cuc. 

Singurele cauze posibile care ar încetini lucrările ar fi cele de ordin meteorologic, potrivit lui 

Răzvan Cuc. „Eu vă întreb un lucru: dacă de acum încolo, 3 luni de zile plouă continuu? Ce pot 

să fac eu?”, a întrebat retoric ministrul. 

„Dumneavoastră din presă tot timpul vreţi sânge. Discuţiile vis-a-vis de evaluările pe kilometri 

se fac împreună cu directorul de la CNAIR şi cu antreprenorii. Dacă m-aş fi luat după 

promisiunile antreprenorilor probabil că aş fi anunţat 140 de kilometri, dar uitându-mă la ce se 

poate finaliza, de asta am venit şi am anunţat 100 de kilometri”, a mai explicat Răzvan Cuc. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Cuc îndeamnă la restructurări: Nu mai vreau să văd zeci de directori. Să se întoarcă la 

muncă, nu doar să ocupe un birou 

Răzvan Cuc, Ministrul Transporturilor, a declarat, marţi, că nu mai vrea să vadă zeci de directori 

în companii, ci vrea să se orienteze către personalul executiv, „către oamenii care muncesc”. Cuc 

i-a îndemnat pe directori „să se întoarcă la muncă şi să facă ce făceau înainte”. 

Ministrul a explicat că deşi există foarte mulţi directori în companiile de stat, productivitatea nu 

este conform aştepărilor. Ministrul a dat ca exemplu negativ echipa de management a 

Aeroportului Otopeni şi echipa de promovare a TAROM. Cuc vrea un profit „inimaginabil” din 

partea echipei manageriale a aeroportului şi o promovare mult mai activă din partea TAROM. 

 



16 
 

Deşi Aeroportul Otopeni este o companie profitabilă, ministrul este nemulţumit că fondurile nu 

sunt folosite pentru proiecte de investiţii. „I-am cerut directorului să ia nişte măsuri destul de 

drastice pentru că este o companie profitabilă, are bani şi totuşi nu văd că s-au lansat proiecte. 

Este foarte important în momentul în care ai bani, nu să stai cu banii în conturi ci să faci un profit 

inimaginabil. Ne interesează ca banii pe care îi au să îi investească în obiectivele de 

infrastructură şi să le modernizeze”, a declarat Cuc. 

Ministrul a mai afirmat: „I-am cerut directorului de la aeroport aşa cum am cerut tuturor 

directorilor ca în următoarele 2 săptămâni să îmi vină cu o nouă organigramă vis-a-vis de 

personal. Nu mai vreau să văd zeci de directori în companii. Aveam la CNAIR 32 de directori şi 

se pregătea o organigramă să facem 40 de directori. Eu am înţeles că e nevoie de şefi, de oameni 

care să supravegheze, de oameni inteligenţi, cu viziune, dar cred că putem să trăim şi cu mai 

puţini şefi. Trebuie să ne orientăm mai mult spre oamenii care fac execuţie, către oamenii care 

într-adevăr muncesc”. 

Răzvan Cuc îndeamnă la restructurări în cazul celor care nu generează productivitate: „Faceţi 

restructurări, dacă este nevoie să dăm afară 100-200 de oameni din companii, îi dăm. Nu mai 

stăm la discuţii cu absolut nimeni, indiferent de cine crede că are nu ştiu ce susţinere”. 

Ministrul Transporturilor a concluzionat că „directorii pot să se întoarcă şi ei la muncă şi să facă 

ce făceau înainte, nu doar să ocupe un birou, o funcţie şi dea indicaţii şi alea câteodată cam 

proaste”. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Ministerul Energiei „insistă” că importurile de gaze avantajează România: Preţurile sunt 

mult mai scăzute decât în vârf de iarnă 

Importurile de gaze din ultima perioadă, care au crescut de sute de ori faţă de aceeaşi perioadă a 

anului trecut, avantajează România, în condiţiile în care preţurile sunt cu mult mai scăzute decât 

iarna, afirmă Ministerul Energiei într-o postare pe Facebook. 

 “Insistăm asupra faptului că importurile de gaze din această perioadă avantajează România, în 

condiţiile în care preţurile de import din această perioadă sunt cu mult mai scăzute decât în vârf 

de iarnă”, spune ministerul. 

În luna mai, conform ANRE, importurile de gaze au crescut de peste 350 de ori, la 1,185 

milioane MWh, faţă de perioada similară a anului trecut. Importurile de gaze se află oricum pe o 

tendinţă de creştere, în iarna care a trecut crescând cu 12% faţă de iarna precedentă. 
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Ministerul Energiei se declară preocupat de asigurarea stocurilor de gaze naturale necesare 

pentru sezonul rece. “În această perioadă, atenţia noastră a fost îndreptată spre umplerea 

depozitelor subterane cu gaze naturale la preţuri cât mai bune. Astfel, la jumătatea lunii iulie 

2019, România avea stocată în depozitele subterane o cantitate de 1,535 miliarde metri cubi de 

gaze, faţă de 1,237 miliarde metri cubi la aceeaşi dată din anul 2018. Pe de altă parte, stocul 

minim obligatoriu pentru iarna următoare a fost majorat, faţă de 2018, cu 10%, până la 2,18 

miliarde de metri cubi de gaze”, susţine ministerul. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Scandal URIAȘ din cauza RCA - Transportatorii români, demers la Curtea Europeană 

de Justiție împotriva Comisiei Europene 

Uniunea Naţională a Transportatorilor Rutieri din România (UNTRR) a anunţat, miercuri, că a 

iniţiat o acţiune juridică la Curtea Europeană de Justiţie împotriva Comisiei Europene (CE), în 

condiţiile în care se opune ferm modificării legislaţiei RCA solicitate de Autoritatea de 

Supraveghere Financiară (ASF), şi solicită suportul eurodeputaţilor români pentru desecretizarea 

scrisorii RCA, primită de la CE, conform news.ro. 

UNTRR solicită suportul eurodeputaţilor români pentru desecretizarea scrisorii primite de 

autorităţile române de la Comisia Europeană (CE) în data de 19 iulie 2018, de punere în 

întârziere cu privire la normele referitoare la asigurarea obligatorie de răspundere civilă auto 

(RCA). Cererea e făcută în contextul în care ASF susţine modificarea legislaţiei RCA, în 

condiţiile în care legea actuală a avut efecte pozitive determinante în piaţă, iar tarifele RCA 

practicate în prezent de asigurători se situează sub tariful de referinţă, potrivit UNTRR. 

”Totodată, UNTRR a iniţiat o acţiune juridică la Curtea Europeană de Justiţie împotriva 

Comisiei Europene, după ce instituţia europeană a refuzat să desecretizeze scrisoarea transmisă 

autorităţilor române, deşi modificarea legislaţiei RCA are un impact financiar uriaş pentru 

posesorii celor 8 milioane de vehicule înmatriculate în România”, se arată în comunicat. 

Astfel, patronatul se opune ferm modificării Legii 132/2017 în sensul eliminării tarifului de 

referinţă cât şi a limitei de 25% a cheltuielilor administrative şi de vânzare ale poliţei de 

asigurare, incluse în tariful de primă. 

”Reamintim că înainte de plafonarea tarifelor RCA şi de intrarea în vigoare a legii 132/2017, unii 

asigurători aveau cheltuieli administrative uriaşe, de până la 80%, în condiţiile în care acestea 

includeau cheltuielile aferente tuturor liniilor de business”, se arată în comunicat. 
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UNTRR consideră că modificarea legislaţiei RCA în sensul propus de ASF şi de unii asigurători 

va determina reintrarea în criză a pieţei RCA, iar tarifele vor creşte vertiginos pentru toate 

categoriile de vehicule. 

”UNTRR solicită Consiliului Concurenţei publicarea raportului final privind investigaţia asupra 

sectorului pieţei de asigurări, în condiţiile în care 9 companii de asigurări şi o asociaţie au fost 

sancţionate cu o amendă de 53 milioane euro pentru încălcarea reglementărilor naţionale şi 

europene din domeniul concurenţei prin coordonarea comportamentelor pe piaţă în vederea 

majorării tarifelor la asigurările obligatorii de răspundere civilă (RCA)”, se arată în comunicat. 

Patronatul avertizează că modificarea legislaţiei actuale RCA, prin eliminarea tarifului de 

referinţă şi a limitei de 25% a cheltuielilor administrative, va facilita apariţia unor noi posibile 

practici de cartel pe piaţa RCA românească, în ciuda declaraţiilor ipocrite ale companiilor de 

asigurări în favoarea pieţei libere. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Iohannis despre decizia CCR pe amnistie: Nu este o tragedie. Întrebarea la referendum 

nu a fost despre interdicție prin Constituție 

Preşedintele Klaus Iohannis a reacţionat, marţi, la decizia Curţii Constituţionale de a respinge 

revizuirea Constituţiei în sensul interzicerii amnistiei şi graţierii. Președintele a explicat că 

întrbarea pusă de el la Referendumul din 26 mai nu a fost despre intrezicerea amnistiei și grațierii 

prin Constituție, ci prin legislație.  

Klaus Iohannis spune că acest lucru nu schimbă cu nimic necesitatea transpunerii rezultatelor 

referendumului din 26 mai în măsuri concrete. 

„Românii așteaptă cât mai repede ca voința pe care au exprimat-o la referendumul din 26 mai să 

fie transpusă în măsuri concrete. E nevoie ca răul produs în ultimii doi ani să fie reparat. 

Drumul pentru implementarea obiectivelor acestui pact nu este unul ușor și se află abia la 

început. 

În urmă cu câteva zile, Curtea Constituțională a stabilit că nu este nevoie de modificarea 

Constituției pentru a interzice amnistia și grațierea corupților. 

În referendumul convocat în 26 mai, eu nu am întrebat cetățenii dacă această interdicție trebuie 

instituită în Legea fundamentală. 
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Pentru implementarea rezultatelor referendumului este nevoie în primul rând de voință politică 

pentru ca acest lucru să se întâmple”, a declarat şeful statului. 

”În data de 26 mai, românii au votat pentru respectarea valorilor europene. Într-o democrație 

consolidată, politicienii responsabili sunt cei care ascultă vocea cetățenilor și acționează în 

consecință. 

Acordul politic pe care l-am propus tuturor partidelor politice imediat după scrutinul din 26 mai 

răspunde aspirațiilor cetățenilor români: stat de drept, justiție independentă, legiferare 

transparentă și responsabilă, continuarea luptei anticorupție și integritate în exercitarea funcțiilor 

și demnităților publice. 

După consultările din luna iunie, am lansat tuturor partidelor politice invitația de a fi parte a 

acestui proiect pentru români.  Singurele partide care au decis să nu semneze acest acord sunt 

PSD și ALDE, care continuă să se îndepărteze de interesele cetățenilor. 

Prin pasivitatea ei, majoritatea PSD-ALDE se poziționează împotriva voinței românilor. Când 

cetățenii și-au exprimat voința suverană într-un anumit sens, consecința imediată pentru 

politicianul care trebuie să ia decizii este că trebuie să acționeze în acord cu această voință. 

Românii așteaptă cât mai repede ca voința pe care au exprimat-o la referendumul din 26 mai să 

fie transpusă în măsuri concrete. E nevoie ca răul produs în ultimii doi ani să fie reparat. 

Drumul pentru implementarea obiectivelor acestui pact nu este unul ușor și se află abia la 

început. În urmă cu câteva zile, Curtea Constituțională a stabilit  că nu este nevoie de 

modificarea Constituției pentru a interzice amnistia și grațierea corupților. 

În referendumul convocat în 26 mai, eu nu am întrebat cetățenii dacă această interdicție trebuie 

instituită în Legea fundamentală. 

Pentru implementarea rezultatelor referendumului este nevoie în primul rând de voință politică 

pentru ca acest lucru să se întâmple. 

Acordul politic pe care l-am inițiat devine cu atât mai important și necesar, tocmai pentru că 

reprezintă acea garanție bazată pe angajamentul și responsabilitatea că oamenii politici înțeleg că 

trebuie să respecte vocea poporului. 

Voința politică a PSD de a-i proteja exclusiv pe corupți, invalidată la referendum, este cea care a 

generat amputarea legislației penale și a legilor justiției și de aceea o voință politică pusă în 

slujba intereselor cetățenilor este cea care poate să transpună în legislație acest referendum. 
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Voința cetățenilor, exprimată în mod categoric și fără echivoc de 6,4 milioane de români prin 

votul DA dat pe 26 mai, trebuie respectată în mod obligatoriu.  

Acest lucru este incontestabil. 

Curtea Constituțională a validat încă de luna trecută rezultatele referendumului, fapt care face ca 

acest demers, insistent cerut de către societate, să fie unul corect și pe deplin constituțional. 

Repet, Curtea a validat referendumul! 

Este datoria partidelor parlamentare de a găsi forma cea mai potrivită prin care să transpună în 

legislație opțiunea cetățenilor. 

Partidele politice au venit cu anumite variante de modificare a Constituției, iar unele soluții au 

fost declarate neconstituționale. 

Opozanții statului de drept și ai justiției independente, care deloc întâmplător sunt și aprigi 

susținători ai amnistiei și grațierii pentru corupți, au găsit imediat prilejul de a încerca să 

deturneze sensul deciziei CCR. 

Cele mai multe dintre soluțiile cuprinse în proiectele înaintate către Curte au trecut testul 

constituțional, așa că își vor urma mai departe cursul firesc. 

Nu este nici o tragedie că anumite propuneri din proiectele de modificare a Constituției au fost 

invalidate de către Curte, așa cum au clamat unele voci în spațiul public. Pur și simplu, partidele 

vor trebui să vină acum cu alte variante de schimbare a legislației, care să conducă la același 

rezultat: transpunerea cât mai urgentă în lege a voinței populare. 

Decizia CCR nu schimbă cu nimic realitatea: după votul din 26 mai, Parlamentul nu va mai 

putea niciodată să legifereze amnistia și grațierea corupților, pentru că ar încălca flagrant voința 

poporului, exprimată categoric și în mod democratic la referendum. Este un principiu stabilit tot 

de către Curtea Constituțională. 

Nu trebuie să uităm nici un moment că toate problemele cu care societatea noastră s-a confruntat 

în ultimii ani izvorăsc din proasta legiferare sau, mai grav, din intenția de a legifera nu pentru a 

servi interesul public, ci interese de grup, așa cum a procedat actuala majoritate parlamentară”, a 

declarat Klaus Iohannis.  

(Sursa: Digi 24) 
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 Avocatul Poporului îi cere lui Andronescu să schimbe regulile de admitere la facultate - 

Care sunt motivele acestui demers 

Avocatul Poporului i-a cerut oficial ministrului Educației să modifice regulile de admitere la 

facultate, la master și la doctorat. Metodologia de admitere la studiile universitare, aprobată prin 

ordin de ministru, “creează premisele unei discriminări între cetățenii români aparținand 

minorităților naționale și ceilalți cetățeni români, din punct de vedere al certificării 

competențelor lingvistice”, spune instituția condusă de Renate Weber într-o adresă trimisă pe 16 

iulie Ecaterinei Andronescu. Concret, metodologia Ministerului Educației le lasă universităților 

libertatea să introducă examen de limbă pentru candidații aparținând minorităților naționale, se 

arată în documentul trimis de Avocatul Poporului la solicitarea Edupedu.ro. 

La solicitarea Edupedu.ro, Avocatul Poporului a confirmat că a cerut Ministerului Educației să 

modifice regulile de admitere la facultate, la master și la doctorat și a pus la dispoziția redacției 

textul adresei pe care a trimis-o pe 16 iulie 2019 către Ecaterina Andronescu. 

În adresă, Avocatul Poporului spune că la Bacalaureat toți absolvenții de liceu susțin proba A de 

evaluare a competențelor lingvistice de comunicare orală în limba română – inclusiv tinerii 

aparținând minorităților naționale -, iar după examenul de BAC aceștia primesc certificate care 

atestă nivelul de competențălingvistică. 

Metodologia stabilită de Ministerul Educației pentru admiterea la studii universitare 

reglementează faptul că universitățile își stabilesc propria modalitate de certificare a 

competențelor lingvistice. “Din analizarea metodologiilor mai multor instituții de învățământ 

superior s-a observat că modalitatea de certificare a competențelor lingvistice se realizează 

printr-un examen de limbă română, ori echivalarea certificatului de competențe lingvistice, 

pentru candidații care nu au urmat cursurile unei instituții de învățământ preuniversitar acreditată 

din România, cu predare în limba română, deși candidatul pune la dispoziția unității de 

învățământ superior o diplomă de bacalaureat, obținută în conformitate cu aceeași metodologie 

de examinare și identică din punct de vedere juridic cu cea a candidaților la examenul de 

admitere care au parcurs studiile liceale într-o unitate de învățământ cu predare în limba 

română”, arată analiza Avocatului Poporului, trimisă Edupedu.ro. 

Întrebată cine a sesizat Avocatul Poporului cu privire la posibila discriminare a candidaților 

minoritari la facultate, instituția condusă de Renate Weber a răspuns Edupedu.ro că “Avocatul 

Poporului s-a sesizat din oficiu, în data de 10 iulie 2019, ca urmare a analizării legislației 

specifice, realizată la nivelul Departamentului drepturile omului, egalitate de șanse între bărbați 

și femei, culte religioase și minorități naționale. Sesizarea din oficiu a fost elaborată în data de 10 

iulie 2019 și aprobată în data de 16 iulie 2019, ocazie cu care a fost întocmită și adresa către 

Ministrul Educației Naționale, doamna Ecaterina Andronescu”. 

https://www.edupedu.ro/
https://www.edupedu.ro/
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Cu toate acestea, în adresa trimisă Ecaterinei Andronescu instituția precizează ca sursă a analizei 

și “examinarea problemelor semnalate de către petenți”. 

 

Astfel, Legea nr. 1/2011 a educației naționale, cu modificările și completările ulterioare, 

reglementează faptul că persoanele aparținând minorităților naționale au dreptul să studieze și să 

se instruiască în limba maternă, la toate nivelurile, tipurile și formele de învățământ 

preuniversitar, în condițiile legii.“Urmare analizării legislației specifice, realizată la nivelul 

Domeniului drepturile omului, egalitate de șanse între bărbați și femei, culte religioase și 

minorități naționale, din cadrul instituției Avocatul Poporului, dar și din examinarea problemelor 

semnalate de către petenți, referitoare la Metodologia – Cadru privind organizarea admiterii în 

ciclurile de studii universitare de licență, de master și de doctorat, s-a identificat o posibilă formă 

de discriminare ce vizează modalitatea de certificare a competențelor lingvistice, în cazul 

candidaților aparținând minorităților naționale, absolvenți ai învățământului liceal în limba 

maternă, la programele de studii școlarizate în limba română. 

În cadrul învățământului preuniversitar cu predare în limbile minorităților naționale, toate 

disciplinele se studiază în limba maternă, cu excepția disciplinei Limba și literatura română. 

De asemenea, învățarea în școală a limbii române, ca limbă oficială de stat, este obligatorie 

pentru toți cetățenii români. Planurile de învățământ cuprind numărul de ore necesar și suficient 

învățării limbii române. 

Nu în ultimul rând, examenul național de bacalaureat constă în susținerea probei A de evaluare a 

competențelor lingvistice de comunicare orală în limba română pentru toți absolvenții de 

învățământ liceal, inclusiv pentru persoanele aparținând minorităților naționale, ocazie cu care 

sunt eliberate certificate care atestă nivelul de competență lingvistică, respectiv nivelul de 

competență digitală. 

Prin Metodologia – Cadru privind organizarea admiterii în ciclurile de studii universitare de 

licență, de master și de doctorat, aprobată prin Ordinul Ministrului Educației Naționale nr. 

6102/2016, este reglementat faptul că instituțiile de învățământ superior prevăd în metodologia 

proprie de admitere modalitatea de certificare a competențelor lingvistice, în cazul candidaților la 

programele de studii școlarizate în limba română și care nu prezintă acte de studii, necesare la 

înscriere, eliberate de instituții de învățământ din România sau din străinătate, cu predare în 

limba română. 
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Din analizarea metodologiilor mai multor instituții de învățământ superior s-a observat că 

modalitatea de certificare a competențelor lingvistice se realizează printr-un examen de limbă 

română, ori echivalarea certificatului de competențe lingvistice, pentru candidații care nu au 

urmat cursurile unei instituții de învățământ preuniversitar acreditată din România, cu predare în 

limba română, deși candidatul pune la dispoziția unității de învățământ superior o diplomă de 

bacalaureat, obținută în conformitate cu aceeași metodologie de examinare și identică din punct 

de vedere juridic cu cea a candidaților la examenul de admitere care au parcurs studiile liceale 

într-o unitate de învățământ cu predare în limba română, eliberată de Ministerul Educației 

Naționale. 

Față de toate aceste împrejurări, apreciem că Metodologia – Cadru privind organizarea admiterii 

în ciclurile de studii universitare de licență, de master și de doctorat, aprobată prin Ordinul 

Ministerului Educației Naționale nr. 6102/2016, conduce la un tratament discriminatoriu față de 

persoanele aparținând minorităților naționale, obligate în acest mod să susțină o testare 

suplimentară. 

În situația prezentată mai sus opinăm că se regăsesc două elemente care conduc la această 

situație, mai precis tratarea diferită a unor persoane aflate în situații identice sau comparabile, pe 

de o parte, și lipsa unei justificări obiective pentru un asemenea tratament, pe de altă parte. 

Cuprinzând prevederi generale care permit universităților stabilirea unor metodologii privind 

certificarea competențelor lingvistice, Ordinul nr. 6102/2016 creează premisele unei discriminări 

între cetățenii români aparținand minorităților naționale și ceilalți cetățeni români, din punct de 

vedere al certificării competențelor lingvistice la admiterea în învățământul superior. 

Astfel, actul normativ stabilește un cadru legal care permite instituțiilor de învățământ superior 

ca, în numele autonomiei universitare, să adopte reglementări ce au ca finalitate încălcarea 

principiilor care guvernează învățământul superior, precum și învățarea pe tot parcursul vieții în 

România, astfel cum sunt prevăzute în art. 3 din Legea nr. 1/2011: principiul echității – în baza 

căruia accesul la învățare se realizează fără discriminare; precum și principiul recunoașterii și 

garantării drepturilor persoanelor aparținând minorităților naționale, dreptul la păstrarea, la 

dezvoltarea și la exprimarea identității lor etnice, culturale, lingvistice și religioase. 
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Ținând seama de prevederile constituționale ale art. 59 alin. (2) care stabilesc obligația 

autorităților publice de a asigura Avocatului Poporului sprijinul necesar în execitarea atribuțiilor 

sale, vă adresăm rugămintea ca, în calitatea Dumneavoastră, de emitent al Ordinului nr. 

6102/2016, să dispuneți măsurile necesare pentru modificarea actului administrativ normativ, 

astfel încât să asigure interpretarea unitară a textului de lege, în vederea aplicării de către 

unitățile de învățământ superior a egalității de tratament în ceea ce privește certificarea 

competențelor lingvistice pentru admiterea în învățământul superior, între cetățenii români, 

indiferent de apartenența acestora la o minoritate națională, asigurând în acest fel o interpretare 

unitară a textului de lege.” 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Studentii ameninta ca ies in strada daca Guvernul nu renunta la masurile anuntate: Ne 

intoarcem in Evul Mediu! 

 

In loc sa faca tot posibilul sa le asigure conditii cat mai bune de studii, cazare decenta in camine, 

sa le faciliteze transportul, dar si sa le ofere siguranta unui loc de munca dupa terminarea 

facultatii, Guvernul le-a pus gand rau studentilor. Cel putin asta reiese din declaratiile facute in 

ultima perioada de ministrul de Finante, Eugen Teodorovici. 

 

Mai intai, Teodorovici a anuntat ca Executivul ia in calcul limitarea gratuitatii CFR pentru 

studenti, care insa nu este clar cum va fi aplicata: ori se va limita numarul de calatorii gratuite, 

ori va fi introdusa o limita de varsta de 26 de ani, ori de gratuitate vor beneficia doar studentii cu 

rezultate bune la invatatura. 

 

S-a adus in discutie si taierea burselor de merit pe perioada verii, in cazul in care in cele 3 luni de 

vacanta studentii nu au un job, fie el si part-time. 

 

Si, de parca aceste idei nu erau de ajuns, ministrul de Finante a venit duminica seara cu inca 

una: obligarea studentilor ca dupa terminarea facultatii sa ramana un numar de ani sa lucreze in 

Romania. 

 

Teodorovici a promis ca, inainte de a fi implementate, toate aceste masuri vor fi discutate cu 

studentii. Iar o intalnire in acest sens ar urma sa aiba loc miercuri, a declarat pentru 

Ziare.com Laurentiu Tuca, presedintele Aliantei Nationale a Organizatiilor Studentesti din 

Romania (ANOSR). 

 

Studentii, spune el, vor face tot ce le sta in putinta pentru ca masurile anuntate de Teodorovici sa 

nu intre in vigoare. Se poate ajunge chiar si la proteste de strada, daca Guvernul nu cedeaza. 

 

http://www.ziare.com/eugen-orlando-teodorovici/ministrul-finantelor/teodorovici-anunta-taxa-de-solidaritate-pentru-pensiile-speciale-mai-mari-de-10-mii-de-lei-si-limitarea-gratuitatii-pe-tren-pentru-studenti-1569408
http://www.ziare.com/eugen-orlando-teodorovici/ministrul-finantelor/teodorovici-anunta-taxa-de-solidaritate-pentru-pensiile-speciale-mai-mari-de-10-mii-de-lei-si-limitarea-gratuitatii-pe-tren-pentru-studenti-1569408
http://www.ziare.com/eugen-orlando-teodorovici/ministrul-finantelor/teodorovici-vrea-sa-oblige-tinerii-sa-lucreze-cativa-ani-in-tara-dupa-facultate-statul-roman-investeste-foarte-mult-in-ei-1570495
http://www.ziare.com/eugen-orlando-teodorovici/ministrul-finantelor/teodorovici-vrea-sa-oblige-tinerii-sa-lucreze-cativa-ani-in-tara-dupa-facultate-statul-roman-investeste-foarte-mult-in-ei-1570495
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Laurentiu Tuca a atras atentia ca, in cazul in care toate aceste idei vor fi puse in practica, 

Romania s-ar intoarce sute de ani in urma si ar ajunge in Evul Mediu. 

 

Coalitia de guvernare ar da dovada de inconsecventa in actiuni 

 

Transportul gratuit cu trenul pentru studenti si acordarea burselor si pe perioada verii au fost 

decizii luate de actuala coalitie de guvernare. In cazul in care se va renunta la aceste benificii, 

coalitia ar da dovada de inconsecventa in actiuni, a declarat pentru Ziare.com Laurentiu Tuca, 

presedintele Aliantei Nationale a Organizatiilor Studentesti din Romania (ANOSR). 

 

"Nu vom accepta astfel de decizii. Coalitia de guvernare ar da dovada de inconsecventa in 

actiuni. O decizie luata de aceeasi coalitie de guvernare sa fie anulata ar demonstra ca nu 

sunt consecventi in ceea ce fac si ceea ce vor sa faca. Daca se investeste in studenti, societatea 

va avea foarte multe beneficii in viitor. Nu se vad de azi pe maine, dar sunt beneficii ce se vor 

vedea pe termen mediu si lung", a subliniat Laurentiu Tuca. 

 

Potrivit acestuia, Guvernul nu poate spune ca limiteaza gratuitatea CFR pentru studenti si ca taie 

bursele pe timpul vacantei pentru a face economii, in conditiile in care impactul bugetar este 

foarte mic. 

 

"Astept sa vedem exact care e impactul bugetar. Pentru ca, spre exemplu, la transportul feroviar 

noi am cerut niste date si asteptam sa le vedem. La o preconizare a noastra, spre exemplu, pe 

transportul feroviar impactul bugetar este de 0,02% din PIB. La burse ar fi un pic mai 

mare, de 0,03%. Asteptam sa vedem datele exacte, sa vedem cat investeste statul in studenti", a 

subliniat presedintele ANOSR. 

 

Romania se intoarce in Evul Mediu daca studentii vor fi obligati sa lucreze in tara 

 

In ceea ce priveste cea mai recenta declaratie facuta de Eugen Teodorovici, potrivit careia 

studentii ar trebui sa lucreze un numar de ani in tara dupa terminarea facultatii, Laurentiu Tuca 

spune ca, daca s-ar aplica o astfel de masura, Romania s-ar intoarce in Evul Mediu. 

 

"E o afirmatie care incalca dreptul la libera profesie. Daca s-ar intampla asa ceva, 

Romania s-ar intoarce sute de ani in urma si ar ajunge in Evul Mediu, sa ajungem sa ne 

legam tinerii de glie, pentru ca nu putem sa ii tinem in tara. Nu cred ca acestea sunt mecanisme 

pe care ar trebui sa le implementeze", a declarat pentru Ziare.com presedintele ANOSR. 

 

Acesta subliniaza ca Guvernul ar trebui sa se intrebe de ce pleaca tinerii din tara si sa ia masuri 

pentru combaterea somajului, in loc sa incerce sa ii oblige sa ramana in Romania. 
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"Spre exemplu, ar putea sa se axeze pe combaterea somajului in randul tinerilor. Potrivit 

ultimelor date INS, somajul in randul tinerilor este de 18%, peste media europeana, peste 

media nationala. Somajul la nivel national este de 5%, iar pentru categoria de varsta 14-35 de 

ani este de 18%. 

 

Aici ar trebui sa lucram, nu la constrangeri sa ramana in tara. Ar trebui sa se gandeasca de ce 

pleaca tinerii din tara. Nu cred ca ar trebui sa se ajunga din prima la o legare de glie", a 

mai precizat presedintele Aliantei Nationale a Organizatiilor Studentesti din Romania. 

 

Totodata, Laurentiu Tuca atrage atentia ca Guvernul ar trebui sa se implice mai mult in educatia 

adultilor, tinand cont de faptul ca Romania este tara din Europa cu cel mai scazut procent in 

randul adultilor cu studii superioare absolvite. 

 

"Trebuie facut ceva si cu educatia adultilor. Suntem tara din Europa cu cel mai scazut 

procent in randul adultilor care au studii superioare absolvite. Ar trebui sa se gandeasca si la 

acest lucru. Se spunea sa se limiteze varsta pentru gratuitatea pe tren. Nu sunt foarte multi 

studenti maturi. Dupa ce ca avem putini, nu ii ajutam deloc", a completat presedintele ANOSR. 

 

Sa luam si exemplul statelor unde poti face cate falcultati vrei, fara sa platesti 

 

Referitor la argumentul lui Teodorovici cu privire la masura de a-i obliga pe tineri sa lucreze un 

numar de ani in tara, si anume ca "statul roman investeste foarte mult in studenti", liderul 

ANOSR spune ca Guvernul ar face bine sa ia masuri pentru a combate abandonul universitar. 

 

"Se dau un numar de locuri bugetate, sunt in jur de 65 de mii pe an, nu este asta o problema. 

Cred ca ar trebui, daca spun ca statul investeste foarte mult in studenti, ca din numarul acela de 

locuri bugetate sa nu se mai piarda. 

 

Sa nu mai fie pierderi de aproape 40% dupa primul an de studii. Ar trebui combatut abandonul 

universitar, ar trebui crescuta retentia studentilor in mediul universitar", a atras atentia 

Laurentiu Tuca. 

 

De asemenea, el a precizat ca Romania ar trebui sa urmeze exemplul unor tari ca Germania sau 

Danemarca, unde tinerii pot urma cursuri la mai multe universitati, fara sa plateasca. 
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"S-a dat exemplu UK. Dar sa ne uitam in alte state, in Germania, in Danemarca. Acolo, 

indiferent de numarul de cicluri de studii pe care il faci, e bugetat de la stat. Daca ai facut o 

licenta la o universitate, poti apoi sa faci alte trei licente la inca trei universitati diferite.  

Toate sunt bugetate de la stat. 

 

Se da doar exemplul UK, unde sunt niste taxe. Alte exemple nu dau. Dar noi stim cum este in 

alte tari, unde poti face cate cicluri de studii fara sa platesti, poti sa fii student la nesfarsit", a 

completat Laurentiu Tuca, presedintele Aliantei Nationale a Organizatiilor Studentesti din 

Romania (ANOSR). 

 

El a avertizat ca, in cazul in care in cadrul discutiilor cu ministrul de Finante nu se va ajunge la 

un rezultat, ar putea avea loc si proteste. 

 

"Pasii sunt mai multi, se poate ajunge pana la miscari in strada. Dar primul pas va fi 

negocierea. Ne pregatim, vedem cum vor evolua lucrurile si ce se va intampla la discutii", a 

conchis liderul ANOSR. 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

 CSM aprobă o întâlnire între şefii de parchete pentru a discuta practica neunitară în 

materie penală 

Secţia pentru procurori a CSM a aprobat, marţi, solicitarea Institutului Naţional al Magistraturii 

pentru a organiza şi desfăşura o întâlnire între procurorii şefi de secţie din parchete, pentru a 

dezbate practica neunitară în materie penală şi procesual penală. 

Potrivit ordinii de zi a CSM, Institutul Naţional al Magistraturii a solicitat Consiliului Superior al 

Magistraturii aprobarea metodologiei de organizare şi desfăşurare a întâlnirilor procurorilor şefi 

de secţie din cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi ai parchetelor de 

pe lângă curţile de apel, în vederea identificării şi dezbaterii aspectelor de practică neunitară în 

materie penală şi procesual penală. 

 

,,Secţia pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii, după suplimentarea ordinii de zi, 

a aprobat Metodologia de organizare şi desfăşurare a întâlnirilor procurorilor şefi de secţie din 

cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi ai parchetelor de pe lângă 

curţile de apel, dedicate identificării şi dezbaterii aspectelor de practică neunitară în materie 

penală şi procesual penală”, se mai arată în minuta Consiliului Superior al Magistraturii. 
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Potrivit metodologiei de organizare, la întâlnire participă procurorii şefi de secţie din cadrul 

PÎCCJ şi din cadrul curţilor de apel, însă mai sunt invitaţi să ia parte reprezentanţi ai Consiliului 

Superior al Magistraturii, ai Ministerului Justiţiei, precum şi agenţii guvernamentali ai României 

la CEDO şi CJUE, în funcţie de tematică. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Liviu Dragnea, prima acţiune din închisoare: Fostul lider PSD a dat în judecată Inspecţia 

Judiciară 

Fostul preşedinte PSD, Liviu Dragnea, care execută în prezent o pedeapsă de 3 ani şi 6 luni la 

Penitenciarul Rahova după condamnarea din dosarul angajărilor fictive de la Direcţia de 

Protecţie a Copilului Teleorman, a dat în judecată Inspecţia Judiciară la Curtea de Apel 

Bucureşti.viu Dragnea a dat în judecatnspecţia  

Liviu Dragnea cere magistraţilor Curţii de Apel Bucureşti anularea unei rezoluţii a Inspecţiei 

Judiciare. 

Surse judiciare au declarat pentru MEDIAFAX că este vorba despre o rezoluţie a Inspecţiei 

Judiciare prin care a fost clasată o plângere depusă de fostul preşedinte PSD ce vizează 

activitatea procurorului DNA Alexandra Lăncrănjan. 

Inspectorii care au analizat plângerea lui Liviu Dragnea au ajuns la concluzia că nu există indicii 

privind săvârşirea unei abateri disciplinare, prin urmare a fost dată soluţia de clasare, contestată 

acum de fostul lider PSD. 

Solicitarea lui Liviu Dragnea a fost înregistrată luni la Secţia de contencios administrativ a Curţii 

de Apel Bucureşti, nefiind alocat încă un termen de judecată. 

Fostul preşedinte al Partidului Social Democrat execută în prezent, la Penitenciarul Rahova, o 

pedeapsă de 3 ani şi 6 luni de închisă în dosarul angajărilor fictive de la Direcţia Generală de 

Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului (DGASPC) Teleorman. A fost a doua condamnare 

definitivă primită de Liviu Dragnea, după cea din dosarul Referendumului. 

Actualmente, fostul preşedinte PSD este cercetat de DNA în dosarul „Tel Drum”, fiind acuzat de 

constituirea unui grup infracţional, abuz în serviciu şi infracţiuni privind deturnarea de fonduri 

europene, în legătură cu favorizarea companiei în privinţa acordării de contracte. Faptele ar fi 

fost comise în perioada în care Liviu Dragnea era preşedinte al Consiliului Judeţean Teleorman. 

(Sursa: Mediafax) 
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 USR ii cere presedintelui Iohannis sa retrimita o lege in Parlament: Este o lege cu 

dedicatie pentru distrugerea raurilor din Romania 

 

Senatorii USR i-au trimis presedintelui Klaus Iohannis o scrisoare in care ii solicita sa retrimita 

in Parlament, la reexaminare, legea pentru completarea articolului 5 din Legea nr. 33/1994 

privind exproprierea pentru cauza de utilitate publica, prin care sunt declarate de ''interes public 

major" lucrarile de amenajare hidroenergetica. 

 

"USR considera ca legea, asa cum este formulata acum, trebuie reexaminata atat sub aspectul 

legalitatii, cat si al oportunitatii sale. USR s-a pronuntat in repetate randuri impotriva proiectului 

de lege, inclusiv in Parlament", se arata intr-un comunicat al USR. 

 

Senatorul USR Mihai Gotiu (foto) precizeaza ca modificarile aduse Legii nr. 33/1994 reprezinta 

"o incalcare flagranta" a mai multor directive europene de mediu, implicit si a articolului 148 din 

Constitutie, in care se statueaza ca legislatia comunitara este prioritara celei nationale. El adauga 

ca presedintele Romaniei nu poate accepta "jonglerii legislative" care "pun in pericol" mediul 

natural al tarii. 

 

"Este o lege cu dedicatie pentru distrugerea raurilor din Romania, adoptata de majoritatea PSD-

ALDE printr-o smecherie care le e caracteristica. In directivele europene, interesul public major 

este cel legat de protectia mediului. Daca legea va fi promulgata, se va ajunge in situatia absurda 

prin care interesul public major va fi invocat pentru a permite distrugerea mediului. 

 

Romania este, deja, in infringement din cauza proiectelor hidroenergetice abuzive, care au 

distrus raurile din Fagaras. Un megaproiect care ameninta sa distruga Parcul National Defileul 

Jiului a fost declarat ilegal de catre Justitia din Romania. Toate acestea si multe alte proiecte 

distructive pentru raurile si ariile naturale protejate din tara noastra ar fi resuscitate daca legea va 

fi promulgata, prin simple hotarari de consiliu local, in cel mai fericit caz de Guvern, in 

conditiile in care singurul interes major ar fi cel al grupurilor din jurul acestor proiecte, nu al 

cetatenilor romani", a mentionat senatorul. 

 

Potrivit USR, in forma actuala, Legea 33/1994 prevede la art. 5 ca utilitatea publica se declara 

pentru lucrari de interes national sau de interes local. 

 

"In ansamblul Legii 33/1994, singura ierarhie a intereselor publice pentru care se declara 

utilitatea publica a unui proiect este 'interes national'/'interes local', iar consecintele declararii 

utilitatii publice in cazul unui proiect sunt clar prevazute. Nu exista o alta categorie, intermediara 

sau superioara, de lucrari care sunt de 'interes public major'.  
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Faptul ca prin legea contestata se stabileste o asemenea categorie de lucrari si i se confera un 

statut special, inexistent in forma actuala a Legii 33/1994, si nici nu sunt prevazute consecintele 

statutului special de 'lucrari de interes public major' reprezinta o incalcare a art.1 alin. (5) din 

Constitutie, afectand regimul lucrarilor de utilitate publica asa cum este prevazut de Legea 

33/1994, dar si a dispozitiilor art. 16 din Constitutie privind egalitatea in fata legii si 

nediscriminarea", precizeaza sursa citata. 

 

Senatorii USR reamintesc ca s-au opus adoptarii actului normativ in Comisia de mediu. 

 

"Parlamentarii PSD au solicitat prelungirea termenului de dezbatere, pentru a aduce 

amendamente. In fapt, au tras de timp, pentru a evita un raport negativ, iar legea a trecut de Senat 

prin implinirea termenului de adoptare tacita. La Camera Deputatilor, legea a fost transmisa la 

raport doar la Comisia juridica, nu si la cea de mediu, si a fost adoptata in viteza, in sesiunea 

extraordinara a Parlamentului de la inceputul lunii iulie", mai arata reprezentantii USR. 

 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 Uniqa Asigurări lansează, miercuri, un serviciu digital unic pentru companiile de 

asigurări din România 

Uniqa Asigurări organizează, miercuri, conferinţa de lansare a unui serviciu digital unic pentru 

companiile de asigurări din România. 

 

Potrivit organizatorilor, la evenimentul ce va avea loc în incinta unui mall din Bucureşti vor 

participa Franz Weiler, CEO Uniqa Asigurări, Iuliana Rusei, membru Directorat şi CITO, şi Paul 

Zarzară, director Daune în cadrul Uniqa Asigurări. 

 

Uniqa Insurance Group operează pe piaţa românească din anul 2008, oferind toate formele de 

asigurări de bunuri, de răspundere şi de persoane. 

 

Cu aproximativ 40 de companii şi 22.000 de angajaţi, Grupul cu sediul central în Austria şi unul 

dintre cele mai importante şi dinamice din Europa Centrală şi de Est oferă servicii de asigurări 

pentru 9,6 milioane de clienţi. 

 

Uniqa operează în 18 ţări din Europa Centrală şi de Est: Austria, Albania, Bosnia şi Herţegovina, 

Bulgaria, Kosovo, Croaţia, Macedonia, Muntenegru, Polonia, România, Rusia, Serbia, Slovacia, 

Republica Cehă, Ucraina, Ungaria, Elveţia şi Liechtenstein.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Compania Transgaz şi organizaţia internaţională Crans Montana Forum au semnat un 

memorandum de înţelegere 

Compania Transgaz şi organizaţia internaţională Crans Montana Forum au semnat un 

memorandum de înţelegere prin care şi-au exprimat intenția și angajamentul de a pune bazele 

unor relații de cooperare și de a identifica oportunități pentru concretizarea unor noi linii de 

colaborare. 

Prin semnarea memorandumului, părțile recunosc beneficiile unei colaborări reciproc 

avantajoase și declară că vor coopera în scopul identificării următoarelor oportunități de 

cooperare: 

-  Promovarea proiectelor în derulare și avute în vedere de către Părți la nivel regional, european 

și transcontinental; 

-  Facilitarea dezvoltării comunicării cu entitățile europene privind realizările și obiectivele 

Părților; 

-  Participarea la schimburi internaționale de experiență; 

-  Atragerea de fonduri și investiții în proiectele de interes ale Părților; 

-  Creșterea vizibilității Părților în regiunea și sectorul de activitate al fiecărei Părți. 

Memorandumul ia în considerare oportunitatea fiecărei părți de a utiliza cunoștințele tehnice, 

aptitudinile și experiența celeilalte părți și posibilitatea dezvoltării și susținerii unor proiecte în 

beneficiul ambelor părți. 

În baza Memorandumului, părțile își exprimă intenția de a: 

(1) concepe un plan comun de acțiune privind aspectele prioritare de interes comun; 

(2) promova proiecte energetice în interesul ambelor Părți, la nivel regional; 

(3) realiza un schimb constant de informații în ceea ce privește proiectele reciproc avantajoase; 

(4) participa la conferințe, seminare și forumuri privind proiectele comune care promovează 

principiile și obiectivele prezentului Memorandum. 
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TRANSGAZ este operatorul licențiat al Sistemului de Transport Gaze Naturale din România 

(denumit în continuare „SNT”) și al conductelor de transport internațional al gazelor naturale 

Isaccea – Negru Vodă și este responsabilă de administrarea, întreținerea, modernizarea și 

dezvoltarea SNT. 

FORUMUL CRANS MONTANA este o organizație internațională non-guvernamentală 

înființată în 1986 a cărei misiune este de a consolida cooperarea internațională, prin facilitarea 

stabilirii de contacte directe între reprezentanții mediului de afaceri, guvern și personalități 

politice din diferite țări, medierea unui dialog permanent între reprezentanții sectorului public și 

cel privat și factorii decizionali cheie, precum și promovarea dezvoltării cooperării între Europa 

de Vest și țările din Europa Centrală și de Est. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Primele detalii pentru vânzarea a 8% din Petrom către salariaţi: preţul va fi precum cel 

de la privatizarea din 2004, dar întrebarea este care salariaţi. Statul pierde 1 mld. lei din 

această operaţiune 

Ministerul Economiei a stabilit parametrii pentru vânzarea unui pachet de 8% din deţinerea de 

20,6% pe care statul o are la Petrom către salariaţii companiei la preţul de 0,2158 lei pe acţiune, 

adică cel de la privatizarea din 2004, potrivit răspunsurilor transmise la solicitarea ZF de 

Ministerul Energiei, acţionar la Petrom. Acţiunile Petrom se tranzacţionează în prezent la 0,4 lei, 

plus 90% faţă de preţul din urmă cu 15 ani. 

Nu este însă clar care salariaţi ai Petrom vor putea achiziţiona acţiuni, fie cei de la anul 

privatizării, ori cei din prezent, însă probabil că cei care lucrau la companie în urmă cu 15 ani îşi 

vor putea exprima opţiunea de achiziţie, iar dacă în cazul în care vor rămâne acţiuni nesubscrise, 

coordonatorii tranzacţiei vor aloca dreptul şi angajaţilor din prezent. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Creditarea a crescut cu 7,1% la mijlocul anului, iunie 2019 fiind cea mai bună lună iunie 

din ultimii zece ani 

Soldul finanţărilor din bilanţurile băncilor a ajuns la 259,6 miliarde de lei ♦ Brokerii: Multe 

persoane renunţă la concediu şi pregătesc în lunile de vară lucrări de modernizare a locuinţei, 

care sunt realizate pe credit. 

Creditarea totală privată pentru populaţie şi companii a bifat în luna iunie 2019 un ritm de creşte-

re de 7,1%, soldul total al finanţărilor ajungând la 259,6 miliarde de lei, arată datele Băncii 

Naţionale.  
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Luna iunie 2019 a fost cea mai bună lună iunie din ultimul deceniu din perspectiva ritmului de 

creştere. Ascensiunea creditării a fost susţinută în special de avântul împrumuturilor în lei, însă 

se remarcă şi o revenire a creşterii şi pe segmentul creditelor în valută. 

Creditele în lei pentru populaţie au fost în primul semestru din acest an motorul principal, 

avânsând cu un ritm de două cifre, de peste 20%. Pe de altă parte, împrumuturile în lei pentru 

companii au crescut modest, respectiv cu 7,6% în luna iunie 2019. De altfel, brokerii afirmă că 

văd în continuare cerere din partea populaţiei pentru credite ipotecare, dar şi pentru credite de 

consum care au ca destinaţie finanţarea lucrărilor de amenajare şi modernizare a locuinţei. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Universitatea Petrol-Gaze din Ploieşti ia 30 milioane lei de la UE pentru dezvoltarea 

infrastructurii educaţionale 

Universitatea „Petrol-Gaze“ Ploieşti este prima instituţie de învăţământ superior din Regiunea 

Sud-Muntenia care a semnat un contract de finanţare, în valoare de circa 30 milioane lei, pentru 

îmbunătăţirea infrastructurii educaţionale universitare prin Programul Operaţional Regional 

2014-2020. 

Perioada de realizare a proiectului este de 42 de luni, fiind preconizate investiţii a căror valoare 

totală se ridică la 27,9 mil. lei. Din această sumă, peste 23 de milioane de lei constituie 

contribuţia din Fondul European pentru Dezvoltare Regională, 3,6 milioane de lei reprezintă 

alocarea bugetului de stat, cofinanţarea eligibilă a beneficiarului fiind de aproape 560 de mii de 

lei. 

Proiectul are drept scop dotarea Corpului I, care aparţine Facultăţii Tehnologia Petrolului şi 

Petrochimie, o facultate cu tradiţie din cadrul UPG Ploieşti, care a lansat un program de master 

în limba engleză, o continuare a programului de licenţă în limba engleză. 

 

„Acest proiect va fi completat de un al doilea, care se află în momentul de faţă în perioada de 

evaluare tehnico-financiară, astfel încât Universitatea Petrol-Gaze va semna contracte de 

finanţare în valoare de 60 de milioane de lei, în condiţiile în care alte universităţi ale Regiunii 

Sud-Muntenia au depus mai greu proiecte, iar altele – deloc. Din acest punct de vedere, UPG 

Ploieşti şi-a menţinut statutul de cea mai importantă universitate din regiune”, a declarat 

directorul ADR Sud-Muntenia, Liviu Muşat. 

Până în prezent, în regiunea Sud- Muntenia au fost depuse 1.170 de proiecte (inclusiv aplicaţiile 

dedicate SUERD), prin care sunt solicitate fonduri nerambursabile de peste 7,8 miliarde de lei.  



34 
 

Dintre acestea, 303 aplicaţii, cu o valoare solicitată de peste 1,9 miliarde de lei, au fost depuse de 

solicitanţii din judeţul Prahova. La nivelul Axei 10, de îmbunătăţire a infrastructurii 

educaţionale, sunt depuse spre finanţare 23 de proiecte, prin care sunt solicitate fonduri cu o 

valoare de peste 170 de milioane de lei. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Autorităţile publice primesc dreptul de a cumpăra acţiuni 

Autorităţile publice centrale şi unităţile administrativ-teritoriale pot cumpăra acţiuni emise de 

operatorii economici aflaţi sub autoritatea acestora, cu respectarea prevederilor legale în vigoare 

la data efectuării operaţiunii de cumpărare, arată un proiect de ordonanţă de urgenţă pus în 

dezbatere de Ministerul Economiei.  

Actul normativ arată că acţiunile pe care Fondul Proprietatea le va vinde vor putea fi cumpărate 

de instituţiile publice. Operaţiunea de cumpărare acţiuni se realizează, potrivit sursei citate, de 

către autorităţile publice centrale şi unităţile administrativ- teritoriale, ulterior efectuării unor 

analize de piaţă, economico-financiare, tehnice, juridice şi de oportunitate. 

Finanţarea cheltuielilor ocazionate de operaţiunile prevăzute mai sus se asigură din bugetele de 

venituri şi cheltuieli aferente activităţii de privatizare ale autorităţilor publice centrale şi 

unităţilor administrativ- teritoriale, aprobate în condiţiile legii. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Apă de băut, gratis, de la robinet. Localurile ar putea fi obligate prin lege să le ofere 

clienților apă potabilă 

Restaurantele și cafenelele ar putea fi obligate prin lege să le ofere clienților apă de băut, gratis, 

de la robinet. Legea impune aceleași obligații și pentru patroni, în relația cu angajații, dar și 

pentru instituțiile statului. Clienții ar scăpa de o cheltuială dar se pot trezi cu alte probleme 

pentru că nu toate localitățile din România au apă bună de băut. 

Clienții localurilor ar putea plăti note mai mici dacă vor consuma apă de la robinet. Ospătarii ar 

putea fi obligați să pună la dispoziție, la cerere, apă bună de băut, din partea casei. 

În unele ţări turistice, precum Grecia, apa rece, gratuită, este deja o tradiţie. Astfel, se reduce şi 

cantitatea de PET-uri care poluează mediul. 
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Pentru patronii de localuri, măsura ar însemna vânzări mai mici de apă îmbuteliată. Dar și o 

cheltuială în plus. 

Cea mai mare problemă rămâne însă că, în multe localități, mai ales la sate, apa nu este bună de 

băut. 

Și instituțiile publice, precum și angajatorii privați ar putea fi obligați să pună la dispoziția 

salariaților apă potabilă de la robinet. 

Proiectul de lege a fost adoptat de Senat și a primit aviz favorabil din partea Guvernului. Votul 

final aparține deputaților. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Eugen Teodorovici vrea să șteargă datoria istorică a Cubei - Dorește să cumpere leacul 

pentru cancer 

Ministrul Finanţelor Eugen Teodorovici a propus oficial Cubei compensarea datoriei istorice faţă 

de România, în schimbul tratamentului anti-cancer pe care îl dezvoltă această ţară, arată un 

document oficial al Ministerului Finanţelor, potrivit Adevărul.ro 

În data de 2 decembrie 2018, ministrul Eugen Teodorovici şi ministrul Sănătăţii Sorina Pintea au 

efectuat o vizită în Cuba, controversată la acea vreme. Potrivit documentului, „ministrul 

Teodorovici a precizat că scopul vizitei este de a debloca problema datoriei Cubei faţă de 

România şi de a identifica proiecte comune de cooperare în domeniul economic şi al sănătăţii”. 

Ministrul Finanţelor a propus, astfel, „să fie valorificate unele facilităţi medicale şi de cercetare 

din ţara noastră prin realizarea unor proiecte comune în domeniul oncologiei, diabetologiei şi 

famaceutic, care să permită României să realizeze venituri compensatorii faţă de datoria Cubei şi 

să găsească soluţii pentru tratamentele contra cancerului”, potrivit documentului. 

În acest sens s-a agreat constituirea unui grup de lucru, la nivel tehnic, care va analiza 

posibilităţile de cooperare în domeniul medical şi farmaceutic. 

 

 

 

https://www1.agerpres.ro/
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„În condiţiile în care partea cubaneză va fi de acord cu propunerea de cooperare în domeniul 

medical şi alte domenii identificate de ambele părţi, va fi necesar să se identifice o soluţie din 

punct de vedere juridic, astfel încât operaţiunea respectivă să fie luată în considerare ca o 

compensare a datoriei Republicii Cuba faţă de România, cu respectarea legislaţiei în vigoare din 

România privind reglementarea drepturilor valutare provenite din activitatea de comerţ exterior 

şi cooperare economică internaţională desfăşurată înainte de 31 decembrie 1989 şi din conturile 

de cliring şi barter. În acest sens, este necesară clarificarea poziţiei autorităţilor cubaneze”, 

susţine Ministerul Finanţelor. 

Cu toate acestea, se pare că autorităţile din Cuba vor să menţină problema datoriei separat de 

eventuale colaborări cu România. „Ulterior vizitei ministrului Teodorovici în Cuba, în cadrul 

unei întâlniri cu ambasadorul României, vice-preşedintele Cabrisas a arătat că partea cubaneză 

doreşte să se menţină linia de separaţie între problema datoriei Cubei faţă de România şi 

cooperarea bilaterală”, mai arată documentul Finanţelor. 

Cuba avea la finalul anului trecut o datorie neplătită către România de 1.522.725.577,78 ruble 

transferabile, în contul exporturilor derulate de ţara noastră înainte de 31 decembrie 1989. 

Aceasta a crescut faţă de anul 2017, când se situa la 1.488.797.459,06 ruble transferabile. 

Cu toate acestea, Cuba a refuzat dintotdeauna plata acestei datorii, considerând-o ştearsă din 

momentul în care rublele transferabile nu au mai existat. „Politica actuală a guvernului cubanez 

este de ştergere în totalitate a datoriilor exprimate în ruble transferabile, având în vedere că 

această monedă nu mai există”, arată documentul Guvernului. 

Ca propunere de rezolvare a situaţiei, Ministerul Finanţelor a sugerat că „ministerele abilitate vor 

stabili modalitatea de abordare în continuare a subiectului datoriei Cubei faţă de România şi 

următoarele căi de acţiune în susţinerea demersului de reglementare a acesteia”. 

SCANDALUL VIZITEI ÎN CUBA 

În decembrie 2018, Eugen Teodorovici şi Sorina Pintea au făcut o vizită-fulger de 10 ore la 

Havana, Cuba. Această delegaţie a fost ţinută secretă de către oficiali, până când o serie de 

informaţii despre vizită au apărut în presă. A stârnit furori, de asemenea, şi faptul că Eugen 

Teodorovici şi Sorina Pintea au plecat în Cuba pe ruta Bucureşti – Moscova – Havana, iar 

biletele de avion au costat 15.000 de dolari. 

Eugen Teodorovici a explicat, ulterior, că vizita a vizat „datoria istorică a Cubei” şi relansarea 

relaţiilor comerciale, precum şi chestiuni legate de cooperarea în domeniul medical. „Nu am fost 

în vacanţă. De succesul acestei misiuni va depinde viaţa copiilor şi de PSD-işti, şi de PNL-işti, şi 

de USR-işti (...) Toţi ştiau că am fost acolo, şi serviciile noastre secrete”, a declarat Eugen 

Teodorovici. 
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Explicaţii au venit şi din partea ministrului Sorina Pintea, care a clarificat zvonurile cu privire la 

un program experimental medical de 150.000 de dolari. „Sunt mai mute medicamente care sunt 

în cercetare şi care vor intra în studii clinice inclusiv în SUA. Este vorba de medicamente 

oncologice pentru cancerul pancreatic şi glinom, medicamente care au statut de medicamente 

orfane în SUA şi care se utilizează în acest moment. Avem două vaccinuri contra cancerului 

pulmonar care sunt devoltate de către Centrul de Imunologie Moleculară din Havana. Apoi există 

un produs pentru tumori ale pielii, înregistrat în Cuba din 2016, injectabil, care a fost folosit cu 

foarte mult succes acolo. Apoi există un medicament care ar putea evita amputările de labe ale 

piciorului pentru pacienţii cu complicaţia diabetului. E în uz din 2007, folosit cu foarte mare 

succes. Sunt lucruri foarte concrete pentru care am mers, nicidecum pentru un proiect de 150.000 

de euro sau de dolari”, a spus atunci Pintea. 

Fostul ministru al Muncii Lia Olguţa Vasilescu a dat detalii cu privire la motivele pentru care 

Teodorovici şi Pintea s-au aflat în Cuba, explicând că vor să aducă în România medicamente 

care vindecă diferite forme de cancer. 

„Ministrul Finanţelor - Eugen Teodorovici şi ministrul Sănătăţii - Sorina Pintea au dezvăluit de 

ce au fost plecaţi in Cuba. România îşi doreşte o cooperare cu partea cubaneză pentru aducerea 

în România a mai multor medicamente care vindecă diferite forme de cancer şi care împiedică 

amputarea membrelor bolnavilor de diabet în stadiu avansat. Pentru cine nu ştie, Cuba a investit 

foarte mult în cercetarea medicală, cu rezultate extraordinare. Cunosc persoane care s-au tratat în 

această ţară sau care folosesc medicamentele şi care au constatat efecte miraculoase. Dacă se 

reuşeşte ca în România să se găsească aceste medicamente în farmacii (acum se aduc doar de cei 

care vizitează Cuba), va fi una dintre reuşitele majore ale acestei guvernări”, a scris Vasilescu, 

atunci, pe Facebook. 

Întrebat de ce a zburat prin Moscova, Eugen Teodorovici a răspuns că „asta a fost ruta de zbor”. 

„Am plecat cu ruta de zbor singura posibilă la acel moment”, a argumentat el, precizând că la 

Havana a stat „câteva ore”, pentru a reveni apoi la Bruxelles. 

Întrebat despre costul biletelor, Eugen Teodorovici a răspuns: „Şi un milion dacă era să coste 

biletele” având în vedere „efectele pentru piaţa din România era un preţ mic”. 

(Sursa: Adevarul.ro) 

 

 

 

 



38 
 

 Comisia Europeana reia sprijinul bugetar acordat Republicii Moldova, cu o transa de 

14,54 milioane de euro 

Comisia Europeana a reluat marti sprijinul bugetar acordat Republicii Moldova, alocand suma de 

14,54 milioane de euro pentru a sustine punerea in aplicare a Acordului de liber schimb UE-

Moldova, finantarea programelor de educatie si formare profesionala si punerea in aplicare a 

Planului de actiune pentru liberalizarea regimului de vize, se arata intr-un comunicat al 

Executivului comunitar. 

 

Platile au fost reluate dupa o suspendare de aproape doi ani ca urmare a deteriorarii situatiei din 

aceasta tara in ceea ce priveste statul de drept. Guvernul recent investit a luat o serie de decizii 

importante care au permis UE sa aprecieze ca sunt indeplinite conditiile pentru reluarea 

sprijinului bugetar acordat Republicii Moldova, se arata in comunicatul citat. 

 

In special, UE recunoaste progrese in ceea ce priveste angajamentul ferm al noului Guvern de a 

pune in aplicare agenda de reforme prevazuta in Acordul de asociere dintre UE si Republica 

Moldova. Acesta a identificat lupta impotriva coruptiei ca prioritate absoluta a programului sau. 

 

De asemenea, Parlamentul de la Chisinau a inceput sa lucreze la o noua agenda legislativa. 

Printre primele decizii luate s-a numarat initiativa legislativa de anulare a sistemului electoral 

mixt anterior si punerea in aplicare a recomandarilor Comisiei de la Venetia. Parlamentul a 

instituit, de asemenea, o comisie de ancheta privind frauda bancara din 2014 si a adoptat decizii 

de sprijinire a depolitizarii institutiilor statului si de combatere a coruptiei. 

 

Alegerile locale au fost stabilite pentru 20 octombrie, iar noile autoritati s-au angajat sa se 

asigure ca acestea se desfasoara in mod credibil, transparent si favorabil incluziunii. 

 

Comisia Europeana saluta faptul ca noul Guvern a restabilit relatiile cu Fondul Monetar 

International (FMI) . La 10 iulie, reprezentantii FMI si autoritatile de la Chisinau au ajuns la un 

acord la nivel tehnic cu privire la cea de-a patra si cea de-a cincea revizuire din cadrul 

programului economic sprijinit de FMI. Acesta a recunoscut, de asemenea, progresele realizate 

de autoritati in ceea ce priveste consolidarea politicilor macroeconomice si a subliniat necesitatea 

de a sustine dinamica reformelor si de a lua masuri decisive pentru combaterea coruptiei. 

 

"Pachetul aprobat marti este un semn clar al sprijinului acordat de UE Republicii Moldova si 

cetatenilor sai. Acesta este, de asemenea, o dovada a aprecierii actiunilor deja intreprinse si o 

incurajare adresata autoritatilor sa-si continue eforturile, in special in ceea ce priveste 

consolidarea statului de drept si a democratiei si lupta impotriva coruptiei.  
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UE se angajeaza ferm sa sprijine si sa insoteasca Republica Moldova pe aceasta cale a reformei", 

a declarat Johannes Hahn, comisarul pentru politica europeana de vecinatate si negocieri privind 

extinderea.  

 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Liderii europeni au reacţionat marţi după numirea lui Boris Johnson în funcţia de 

premier 

Mai mulţi lideri europeni l-au felicitat marţi pe Boris Johnson, după ce acesta a fost ales în 

funcţia de preşedinte al Partidului Conservator şi în cea de premier al Marii Britanii, potrivit 

Euronews. 

Ursula von der Leyen, care va prelua preşedinţia Comisiei Europene pe 1 noiembrie, a reacţionat 

la anunţul că Johnson a fost desemnat pentru cele două funcţii în timpul unei conferinţe comune 

de presă cu preşedintele Franţei, Emmanuel Macron. „Sunt diferite subiecte dificile pe care 

urmează să le abordăm”, a spus ea. 

„Cred că este foarte important să construim o relaţie bună şi puternică, deoarece avem datoria de 

a oferi ceva benefic pentru cetăţenii din Europa şi din Marea Britanie, deci aştept să lucrăm 

împreună”, a declarat aceasta. 

Actualul preşedinte al Comisiei, Jean-Claude Juncker, l-a felicitat pe Johnson şi a declarat că îşi 

doreşte o colaborare cât mai bună cu acesta. 

 
Negociatorul-şef pentru Brexit, Michel Barnier, a declarat că Uniunea Europeană speră la „o 

colaborare constructivă” cu Johnson „pentru facilitarea ratificării Acordului de retragere şi 

pentru realizarea unui Brexit ordonat”. 

Ministrul italian de Interne, Matteo Salvini, l-a felicitat şi el pe Boris Johnson pentru victorie. 

„Îmi place de el şi mai mult pentru că extremiştii de stânga îl portretizează ca fiind mai periculos 

decât Liga”, a postat Salvini pe Twitter, făcând referire la un interviu acordat de fostul premier 

britanic Tony Blair, care a declarat că Johnson este mai periculos decât partidul lui Salvini. 

Premierul Italiei, Giuseppe Conte, a declarat că plănuieşte să lucreze cu Johnson „într-un mod 

constructiv, care să garanteze un Brexit ordonat şi care să asigure prosperitatea tuturor cetăţenilor 

europeni”. 

http://www.agerpres.ro/
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Un purtător de cuvânt al cancelarului german, Angela Merkel, a postat pe Twitter că îl felicită pe 

Johnson şi că speră la o „bună colaborare” cu acesta. „Ţările noastre ar trebui să continue să fie 

bune prietene în viitor”, a spus purtătorul de cuvânt al cancelarului german. 

Preşedintele Franţei, Emmanuel Macron, a anunţat că va discuta telefonic cu Johnson de îndată 

ce acesta va deveni în mod oficial premierul Marii Britanii. Macron a mai spus că aşteaptă să 

discute cu Johnson nu doar „despre subiectele europene comune şi negocierile despre Brexit”, 

dar şi despre alte teme, cum ar fi „situaţia din Iran şi subiecte privind securitatea internaţională”. 

Premierul irlandez, Leo Varadkar, l-a felicitat pe Johnson şi a anunţat că aşteaptă să discute cu 

acesta cu privire la Brexit, Irlanda de Nord şi relaţiile bilaterale. 

Boris Johnson a fost ales marţi în funcţia de preşedinte al Partidului Conservator şi premier al 

Marii Britanii. 

Boris Johnson a obţinut 92.153 de voturi, în timp ce contracandidatul său Jeremy Hunt a obţinut 

46.656 de voturi, în cadrul scrutinului la care au participat mmebri ai Partidului Conservator 

(centru-dreapta), aflat la guvernare în Marea Britanie. 

Boris Johnson îşi va începe oficial mandatul de prim-ministru miercuri, după demisia Theresei 

May în contextul crizei Brexit. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 


